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هیچ کس مرگ توافق را اعلام نکرده است
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سودنمایشخودروهایزیاندهبهجیبچهکسانیمیرود؟

10نمایشگاه خودرو در یک سال!
طی سال جاری حدود ۱۰ نمایشگاه خودرو در استانهای 
کشور با حضور شرکتهای داخلی برگزار شده که عایدی 
برای صنعت خودرو نداشته، ولی ظاهرا برگزارکنندگان 

این نمایشگاه ها سود خوبی به جیب زده اند.
به گزارش تســنیم، ممنوعیت واردات خودرو به همراه 
تحریم ها و شــیوع ویروس کرونا باعث شده بود تا دو 
سالی خبری از برگزاری نمایشگاه های خودرو در کشور 
نباشــد اما با بهبود شرایط اواخر اردیبهشت ماه امسال 
چهارمین نمایشگاه خودرو تهران بعد از دو سال وقفه در 

شهر آفتاب برگزار شد. 
البته این نمایشگاه بیشتر برای چینی ها عایدی داشت 
و در غرفه هــا خبــری از عرضه محصــولات جدید و 
نمایش میزان عمق ساخت داخل نبود. همین موضوع 
بازدیدکننــدگان را دلزده کرد و این نمایشــگاه ها را 
فقط برای عرضه خودروهای چینی آنهم با قیمت های 

میلیاردی می دانستند.

بعد از برگزاری این نمایشــگاه خودروسازان داخلی هم 
برای اینکه از این قافله عقب نمانند با دست کشیدن به 
ظاهر محصولات خود و حضور در نمایشگاه های متعدد 
سعی کردند تا شاید اعتماد مردم را در عرضه محصولات 
جدید و افزایش کیفیت بدست آورند اما در عمل فقط 

رکورد برگزاری نمایشگاه در سال ۱4۰۱ شکسته شده 
و عملاً نمایشگاه ها با اهداف برگزاری خود فاصله معنا 
داری پیدا کردند. در ســال جــاری تاکنون حدود ۱۰ 
نمایشگاه در بخش خودرو شامل نمایشگاه خودرو تهران 
در 27 اردیبهشت ماه، نمایشگاه تخصصی صنعت خودرو 
قطعات و تجهیزات وابسته سنندج در ۱4 تیرماه، بیست 
و یکمین نمایشگاه بین المللی قطعات خودرو شیراز 2۱ 
تیرماه،  نمایشگاه برنامه تحولی صنعت خودرو تهران در 
7 شهریورماه، بیست و دومین نمایشگاه خودروی مشهد 
9 شهریور، نمایشگاه خودروی مازندران 25 شهریورماه، 
شــانزدهمین نمایشــگاه خودروی اصفهان 3 آذرماه، 
هجدهمین نمایشگاه خودرو و قطعات و مجموعه های 
خودرویی اهواز  29 آذر، بیســت و ششمین نمایشگاه 
بین  المللی تخصصی صنعت خودرو و قطعات  ۱3 دی 
ماه و یازدهمین نمایشگاه خودرو کرمان در 28 دی ماه 

برگزار شده است. 
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عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس:

قدرت لابی دولت بالاست، 
امکان استیضاح نداریم

صداوسیما انتظارات حوزه ی 
موسیقی را پایمال می کند

نماینده قصرشــیرین می گوید: آقای خاندوزی توان اداره 
و اشــراف به وزارت اقتصاد را نــدارد و بهترین خدمت او 
به اقتصاد کشور این اســت که به خاطر عدم توانایی اش، 
عذرخواهی کند.  شهریار حیدری نماینده قصرشیرین در 
خصوص وضعیت نامساعد اقتصادی کشور به رویداد24 
می گوید: واقعیت این اســت که دولت آقای رئیســی از 
اســاس، تیم اقتصادی اش را ضعیــف انتخاب کرد و این 
تیم براساس شعار ســال که در آن تولید، دانش بنیان و 
اشتغال زایی آمده است، شکل نگرفت. وی می گوید: عملًا 
تیم ا قتصادی دولت، توان اجرایی شعار استراتژیک سال 
را ندارد و تاکنون نتوانسته اند کاری خاصی در این حوزه ها 
برای مردم و کشور انجام دهند. واقعاً امروز کار برجسته ای 
توسط دولت آقای رئیســی در بحث تولید و اشتغال که 
بسیار بااهمیت اســت، صورت نگرفته و آمار بیکاری در 
کشــور افزایش پیدا کرده است. در موضوع پیشرفت در 
حوزه دانش بنیان، دانشــمندان ایرانی یک سری کار ها را 

شروع کردند، ولی اختراعات و ابداعات باید در ....

ســاز عود از جمله ســازهایی اســت که در طول تاریخ 
فراز و نشیب بســیاری داشته اســت. اما امروزه جوانان 
علاقمند به این ســاز روی خوش نشان داده اند و در حال 
یادگیری این ســاز هستند. هرچند تلاش ها اندک است. 
هر چند قرن هاســت که جا مانده ایم، اما می شود این راه 
برای علاقمندان هموار کرد؛ اگر دســتگاه های متولی امر 
همت گمارند. بر این اســاس با کیوان ساکت آهنگساز و 
نوازنده ی تار به گفتگو پرداخته ام. کیوان ساکت با اشاره به 
تاریخچه ی ساز عود، گفت: بر پایه کنکاش های تاریخی که 

3غربی ها انجام دادند، این ساز ریشه ی کاملا...

سرپرست شهرداری مشهد در مصاحبه با صبح امروز:

تمام برنامه های شهرداری 
با قوت دنبال می شود
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عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس:

قدرت لابی دولت بالاست، امکان استیضاح نداریم
آقای  می گوید:  قصرشــیرین  نماینده 
خاندوزی توان اداره و اشراف به وزارت 
اقتصاد را ندارد و بهترین خدمت او به 
اقتصاد کشــور این است که به خاطر 

عدم توانایی اش، عذرخواهی کند. 
شــهریار حیدری نماینده قصرشیرین 
در خصوص وضعیت نامساعد اقتصادی 
کشــور به رویداد24 می گوید: واقعیت 
این اســت که دولت آقای رئیســی از 
اســاس، تیم اقتصــادی اش را ضعیف 
انتخاب کرد و این تیم براســاس شعار 
ســال که در آن تولید، دانش بنیان و 

اشتغال زایی آمده است، شکل نگرفت.
وی می گویــد: عملًا تیــم ا قتصادی 
دولت، توان اجرایی شــعار استراتژیک 
ســال را ندارد و تاکنون نتوانســته اند 
کاری خاصــی در ایــن حوزه ها برای 
مردم و کشــور انجام دهند. واقعاً امروز 
کار برجســته ای توســط دولت آقای 
رئیســی در بحث تولید و اشتغال که 
بســیار بااهمیت است، صورت نگرفته 
و آمار بیکاری در کشــور افزایش پیدا 
کرده اســت. در موضوع پیشرفت در 
حوزه دانش بنیان، دانشــمندان ایرانی 
یک ســری کار ها را شروع کردند، ولی 
اختراعات و ابداعات باید در عمل دیده 
شود. خیلی از نخبگان و مخترعان به 
شــدت گله مندند و می گویند کســی 
در جامعــه، صاحب تفکر، اندیشــه و 
اختراع ما نیســت. افرادی را داشته ایم 
که بهترین اختراع و ابتکار را داشــتند 
و زمانی که کار آن ها را به دولت ارجاع 
می دهیم، کســی کار خاصــی برای 
انجام  افراد و زحمت کشیدشــان  این 
نمی دهد کــه در این رابطه هم، دولت 

مقصر است.
حیدری می گوید: متاســفانه مجلس 
هم، متاثــر از فضای دولت اســت. با 
کمال تاسف، خیلی از دوستان نماینده، 
درکی از شــرایط واقعی جامعه ندارند. 
می بینم یک وزیر یا مسئول که کاملًا 
کوتاهی و قصورش محرز است، وقتی 
به مجلــس می آید و صحبت می کند، 
جمعــی از نمایندگان، روی به »به به و 
چه چه« می آورند، بدون اینکه متوجه 
باشند که اصلًا طرف چه می گوید؛ این 

یکی از درد های مجلس است.
لابی دولت در مجلس

وی می گوید: مجلس، وظیفه نظارتی 
دارد و تاکید هم داریم که باید در تیم 
اقتصادی دولــت، اصلاحاتی به وجود 
بیاوریم. در این رابطه، اراده هم هست، 
اما قدرت لابی هــا برای رویکردی غیر 
از این، بالاســت؛ لابی های بین دولت 
و مجلس، حقیقتاً زیاد اســت و امکان 
استیضاح نداریم. مثلًا بنده درخواست 
تحقیق و تفحص از اتاق بازرگانی ایران 
را داشــتم و اعتقاد هم دارم که حجم 

تخلفــات در آن جا به اندازه ای اســت 
که می تواند ۱۰ تا پرونده در ســازمان 
بازرسی و دستگاه قضایی برایش تنظیم 
شود، ولی یک عده از همین نمایندگان، 
آمدند محور تحقیق و تفحصی شدند 
کــه ما شــروع کننده آن بودیم. یعنی 
آن ها با لابی اتاق بازرگانی، کار تحقیق 
و تفحــص را دســت گرفتند از جمله 

رییس کمیســیون اقتصاد. این روند، 
وظیفه ذاتی ما را به انحراف می برد. من 
که اعتقاد به تحقیق و تفحص داشتم 
و در این رابطه، سند هایی در اختیارم 
بود، باید در تحقیق و تفحص مسئولیت 
می داشــتم نه فردی که اعتقاد به آن 

نداشت.
نماینده قصرشیرین می گوید: لابی های 
دولت با مجلس، بــه نظام، حاکمیت 
و مردم آســیب می زند. امیدوارم این 
لابی های سازمان یافته و هدفمند، بین 
مجلس و دولت کم شــود تا در نهایت 

توجه ها به مردم، بیشتر شود.
عضو مجمع نمایندگان استان کرمانشاه 
می گوید: عموماً توان مدیران، یکسان 
نیست. به اعتقاد من، مدیران توانمندی 
در این کشور وجود دارند که می توانند 
ناجی اقتصاد و بحران معیشتی مردم 
شــوند، ولی کســی به این هــا توجه 
نمی کند و باند های مافیایی که دنبال 

کســب قــدرت و مســند در دولت و 
وزارتخانه ها هستند و به ناحق، سمت ها 
را تصاحب می کنند، طبیعتاً افراد توانا را 

به حاشیه می کشانند.
او در پاسخ به استیضاح احتمالی وزیر 
اقتصاد گفت: آقای خاندوزی، دوســت 
بنده است و زمانی هم در مجلس همکار 
بودیم، اما ایشان توان اداره و اشراف به 
وزارت اقتصاد را ندارد و بهترین خدمت 
او به اقتصاد کشــور این اســت که به 
خاطر عدم توانایی اش، عذرخواهی کند. 
دو وزیر در دولت سیزدهم داریم که با 
مواضع انتقادی که داشتند، وارد کابینه 
آقای رئیسی شدند؛ یکی همین آقای 
خاندوزی وزیر اقتصاد و دیگری، آقای 
ساداتی نژاد وزیر جهادکشاورزی بودند. 
این دو، نقد های جدی بر سیستم این 
دو وزارتخانه داشتند، اما وقتی خودشان 
در راس کار قرار گرفتند، یادشان رفت 
چه صحبت هایی در گذشته کرده بودند 
و تا امروز نتوانستند کار خاصی صورت 
دهند. بنــده، طرح اســتیضاح آقای 
خانــدوزی را امضا کــردم. برای آقای 
ساداتی نژاد فعلًا طرحی برای استیضاح 
مطرح نشــده، اما امیدوارم این اتفاق 
در خصوص ایشــان هم، بیفتد. این ها 
دوستان ما هستند، اما به واسطه اداری 

و مدیریتی، کارشان را قبول ندارم.

مجلس،وظیفهنظارتیداردوتاکیدهمداریمکهبایددرتیماقتصادی
دولت،اصلاحاتیبهوجودبیاوریم.دراینرابطه،ارادههمهست،اما

قدرتلابیهابرایرویکردیغیرازاین،بالاست؛لابیهایبیندولتو
مجلس،حقیقتاًزیاداستوامکاناستیضاحنداریم
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مدیرکلآژانساتمی:هیچکسمرگ)توافق(رااعلامنکردهاست
مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی از 
سفر احتمالی خود به تهران در ماه فوریه 
خبر داد. روزی بیرچارد، خبرنگار ســی 
بی ســی نیوز، به نقل از رافائل گروسی 
- مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی، 
ابراز کرد که توافق هسته ای با ایران »به 

پوسته ای خالی« تبدیل شده است.
گروســی ادامه داد: هیچ کس این مرگ 
)توافق( را اعلام نکرده اســت اما وظایف 
انجام نمی شوند و تمامی محدودیت هایی 
که در برجام وجود دارند، برای چندین بار 

نقض شده اند.

مدیرکل آژانس اتمی همچنین گفت: باور 
دارم که احتمالا در ماه فوریه برای مسائل 
مختلف به تهــران بروم تا گفت وگوهای 
سیاسی مورد نیاز را انجام دهیم. امیدوارم 
بتوانیــم در این خصوص به پیشــرفت 

برسیم.

بیانیه وزارت امور خارجه درباره اعمال تحریم علیه اتحادیه اروپا و انگلیس
وزارت امور خارجه در بیانیه ای برخی 
اشــخاص و نهادهای اتحادیه اروپا و 
رژیم انگلیس را تحت تحریم قرار داد.

به گزارش خبرنگار سیاســت خارجی 
امــور خارجه جمهوری  وزارت  ایرنا، 
اســلامی ایــران روز چهارشــنبه در 
بیانیه ای درباره اعمــال تحریم علیه 
اتحادیه  نهادهای  برخی اشــخاص و 
اروپا و رژیم انگلیس نوشــت: وزارت 
امور خارجه جمهوری اســلامی ایران 
وفق مصوبــات مراجــع ذیربط و در 
چارچوب قواعد مرتبط و سازوکارهای 
تحریمــی مربوطه، به عنــوان عمل 
متقابــل، اشــخاص و نهادهــای زیر 
را در حــوزه اتحادیــه اروپــا و رژیم 
انگلیس به علت حمایت از تروریســم 
و گروه هــای تروریســتی، تحریــک 
و تشــویق به اقدامات تروریســتی و 
خشــونت علیه مردم ایــران، دخالت 
در امــور داخلی جمهوری اســلامی 

ایران، ترویج خشــونت و ناآرامی در 
ایران، نشــر اکاذیب و ترویج اطلاعات 
غلط در مورد ایران و نیز مشارکت در 
تشدید تحریم های ظالمانه علیه مردم 
ایران که به مثابه تروریسم اقتصادی 

می باشد، تحت تحریم قرار می دهد.
این بیانیه افزود: جمهوری اســلامی 
ایــران ضمــن محکومیــت اقدامات 
اتحادیــه اروپــا و رژیــم انگلیس در 
حمایت و تســهیل و نیــز خودداری 

از مقابله با اقدامات مخرب اشــخاص 
و نهادهــای مذکور که نقض تعهدات 
بین المللی در حوزه مبارزه با تروریسم 
اســت، اعلام می دارد که اقدام آنها در 
اعمال و تشــدید تحریم های ظالمانه، 
نقض آشــکار اصــول بنیادین حقوق 
بین الملــل مندرج در منشــور ملل 

متحد است.
وزارت امــور خارجــه عنــوان کرد: 
نهادهای جمهوری اسلامی ایران طبق 
مصوبــات مراجع مربوطــه، اقدامات 
لازم را کــه شــامل ممنوعیت صدور 
روادید و عدم امــکان ورود به قلمرو 
مســدود  ایران،  اســلامی  جمهوری 
شــدن حســاب های بانکی در نظام 
مالی و بانکی و توقیف اموال و دارایی 
در قلمرو تحــت صلاحیت جمهوری 
اســلامی ایران خواهند بــود، جهت 
این تحریم ها معمول خواهند  اجرای 

داشت.

معاون اول قوه قضاییه: اختلاس 92 
هزار میلیاردی نداشتیم

و  الاســلام  حجــت 
معاون  مصدق  المسلمین 
اول قوه قضاییه گفت: آدم 
می  مصاحبه  غیرمسئولی 
کنــد و می گوید در فلان 
شــرکت 92 هزار میلیارد 
تومان اختلاس شده است. 

ما بررســی کردیم و دیدیم این چیزی که گفته شــده نبوده 
است. اگر چه تخلفی بوده ولی 92 هزار میلیارد نیست .

به گزارش جماران، حجت الاســلام و المســلمین مصدق در 
یک نشست خبری گفت: آدم غیرمسئولی مصاحبه می کند و 
می گوید در فلان شرکت 92 هزار میلیارد اختلاس شده است. 
جامعه حق دارد که بررسی کند این 92 میلیارد کجاست؟ ما 
بررسی کردیم و دیدیم این چیزی که گفته شده نبوده است. 
اگر چه تخلفی بوده ولی 92 هزار میلیارد نیســت . قوه قضاییه 
وارد بررسی شــد  و تا این لحظه کارشناسی های انجام شده 
حاکی اســت که حداقل بیش از 5۰ درصد مبلغی که عنوان 
شــده نبوده است. چرا جامعه را متشــنج می کنید؟ یکی از 

دستورات رهبری این بوده که امنیت روانی ایجاد شود.
وی افزود: بیش از 5۰ مورد از ســاختارهای فسادزا شناسایی 
شده که ان شاءالله در عمل خواهیم دید نتیجه چه خواهد بود.
معاون اول قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره اینکه اگر پرونده  

92 هزار میلیارد، اختلاس نیست چه عنوانی دارد؟ گفت: من  
نگفتم اختلاس نیست. من گفتم مبلغی که گفتند اشتباه است و 
اینکه اختلاس هست یا نیست مربوط به قاضی است لذا کسانی 
که مسئولیتی در این خصوص ندارند، جامعه را متشنج نکنند. 
چرا اظهار نظر می کنند؟ قاضی باید اظهار نظر کند و بگذاریم 

جامعه آرامش داشته باشد. 

امیرعبداللهیان در جمع خبرنگاران: 
دبیرخانه اکو در مشهد مستقر می شود

وزیر امور خارجه کشورمان 
رئیســی  آقای  نگاه  گفت: 
این اســت که ما بخشی از 
فعالیت های بین الملل را به 
سایر استان ها منتقل کنیم 
به همین دلیل در هماهنگی 
با دبیرخانه اکو مقرر شد که 

دبیرخانه این مرکز در مشهد باشد.
حسین امیرعبداللهیان در پایان سفر به تاشکند با حضور در جمع 
خبرنگاران با اشــاره به دستاوردهای ســفر خود عنوان کرد: این 
نشست اولا یک دستاورد برای کشــورمان داشت و ما توانستیم 
اساسنامه  مرکز هماهنگی ریسک بلایای طبیعی را در این نشست 

به تایید وزرا برسانیم و سند آن را تمام وزرا امضا کردند.
وی افزود: نگاه آقای رئیسی این است که ما بخشی از فعالیت های 
بین الملل را به ســایر اســتان ها منتقل کنیم به همین دلیل در 
هماهنگی با دبیرخانه اکو مقرر شد که دبیرخانه این مرکز در مشهد 
باشد. وزیر امور خارجه کشــورمان یادآور شد: با توجه به رویکرد 
اقتصادی و تجاری سازمان همکاری اقتصادی اکو در این نشست، 
تمرکز بحث وزرا روی توســعه مسیرهای ترانزیتی از جمله مسیر 
ترانزیت شمال-جنوب و شــرق به غرب از موقعیت ایران و سایر 
کشــورهای عضو بود و مورد توجه جدی قرار گرفت. البته مسائل 
زیست محیطی و برخی موضوعات سیاسی مبتلابه منطقه هم در 

دستور کار قرار داشت.

دولتمردان برای تکریم بانوان از الگوی 
نابجای بیگانگان کپی برداری نکنند 

عضو دفتر نشــر آثار رهبر 
کپی بــرداری  انقــلاب 
دولتمردان از الگوی نابجای 
بیگانگان برای تکریم بانوان 

ایرانی را خطا خواند.
بــه گزارش ایســنا، مهدی 
فضائلی در توئیتر نوشت: کم 

نبوده اند بانوان  بزرگ و عالی قدری که در کنار مردان بزرگ نقش 
آفرینی کرده اند. اما خطاست که دولتمردان برای تکریم آن ها از 

الگوی نابجای بیگانگان کپی برداری کنند.

خبر  روز
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کیوان ساکت آهنگ ساز و نوازنده برجسته مطرح کرد:

صداوسیما انتظارات حوزه ی موسیقی را پایمال می کند
سمیهتاجالدین: ساز عود از جمله 
ســازهایی است که در طول تاریخ فراز 
و نشیب بسیاری داشته است. اما امروزه 
جوانان علاقمند به این ساز روی خوش 
نشــان داده اند و در حال یادگیری این 
ساز هســتند. هرچند تلاش ها اندک 
اســت. هر چنــد قرن هاســت که جا 
مانده ایم، اما می شــود ایــن راه برای 
علاقمندان هموار کرد؛ اگر دستگاه های 
متولی امر همت گمارند. بر این اساس با 
کیوان ساکت آهنگساز و نوازنده ی تار به 

گفتگو پرداخته ام.
کیوان ساکت با اشاره به تاریخچه ی ساز 
عود، گفت: بر پایه کنکاش های تاریخی 
که غربی ها انجام دادند، این ساز ریشه ی 
کاملا ایرانی دارد. وقتی عرب ها، ایران را 
گرفتند، ساز بربت که صدایی بم داشت 
و مورد علاقه ی آنها واقع شــد را همراه 
خود به کشورهایی که فتح می کردند، 
بردند. از آنجایی که این ساز تمام اش از 
چوب ساخته شده است و پوست ندارد؛ 
نام عود را که به معنای چوب است، بر 
آن نهادند. وقتی به اندلس یورش بردند، 
این ساز هم در میان مردم آنجا مقبول 
واقع شد و از آنجا کم کم به باقی اروپا 

برده شد.
این آهنگساز با بیان اینکه در دوره ای از 
تاریخ، به ویژه در دوران باروک، داشتن 
عــود را کــه در آن زمان بــه آن لوت 
می گفتند، نشــانه ی فخر می دانستند، 
افزود: حتی کشیدن تصویری از اشراف 
زمانــی که ســاز لوت کنارشــان بود، 

نشانه ی تشخص به شمار می رفت.
این نوازنده ی تار در ادامه چنین گفت: بر 
پایه ی تحقیقات و کاوش های محققان 
غربی ســاز عود پدر خانواده ی ویولن و 
همچنین پدر خانواده ی گیتار به شمار 
می رود که گواه آن، آن چیزی است که 
در موزه های مهم موسیقی جهان نمایان 
است و چگونگی تکامل این ساز و زاده 
شدن سازهای دیگر با الهام از ساختمان 
عــود را می توان به روشــنی دید. من 
بیشــتر آنها را دیده ام و در جای خود 

می توانم از آن سخن بگویم.
کیوان ســاکت اظهار داشت: شما را به 
خواندن کتاب بــا ارزش تاریخ 5 هزار 
ساله ی عود نوشــته ی هنرمند گرامی 
مجید ناظم پور ســفارش می کنم که 

در آن به درستی و روشنی از این مهم 
سخن رفته است. اما در ایران به دلیل 
بی مهری به موسیقی طی قرن ها و فراز 
و نشیب آن طی دوران های مختلف این 
ساز هم به محاق فراموشی سپرده شده 

است.
وی بــا بیان اینکه عــود دارای صدای 
بمی است و به مذاق عرب ها خوشایند 
بوده و همین موجب شــد به اشاعه و 
گسترش آن بیش از ایران بپردازند، تا 
جایی که همگان گمان شان بر این است 
که عود، ســازی عربی است، افزود: در 
حال حاضر عودنوازان جوان زیادی در 
ایران هســتند که از این ساز استقبال 
می کنند. همچنین کتاب های چندی 
برای آموزش ایرانی این ســاز نوشــته 
شده است. به ویژه دفتری که یک بانوی 
عود نواز برای آموزش نوشــته که از آن 
بسیار استقبال شده است. خوشبختانه 
نوازندگان جوان با تلاش فراوان کوشش 
می کننــد تا به گونــه ای خلأ تاریخی 
این کمبــود را جبران کنند. ولی هنوز 
فاصله ی زیادی با نوازندگان خوب عرب 
چون نصیر شمه یا منیر بشیر یا حسین 

سبسبی و ... داریم.
ایــن نوازنده ی تار با تأکید بر این نکته 
که کشــورهای عرب در نوازندگی عود 
تکامل پیدا کرده اند، افزود: حتی هنوز 
عودســازان ما توان رقابت با عودسازان 
عرب را ندارند که امیدوارم با کوشــش 
فراوانــی که در حال انجام اســت، این 

ضعف نیز هموار شود.
ساکت گفت: اینجا سهم ما در زمینه ی 
مالکیت معنوی ساز عود پشت پرده قرار 
گرفته. گویا یــا تلاش ها در حال انجام 

نیست یا بسیار کم است.
این آهنگســاز تفاوت ساز عود عربی و 
عود ایرانی را بیشــتر در شکل ظاهری 
ســاز دانست و اظهار داشت: عود عربی 
اکشــن بالاتری نسبت به عود ایرانی و 
ترکی دارد و روی صفحه ی آن بر خلاف 
عود ایرانی شبکه نمی گذارند و نیز عود 
ترکی اکشــن پایین تــری دارد؛ یعنی 
سیم ها به دســته نزدیک ترند و صدای 
ویژه ای نســبت به عودهای دیگر دارد. 
همچنین خــرک عودهای عربی ثابت 
نیســت که در نتیجه پــل گذاری زیر 
صفحه به کلی چیز دیگری می شــود. 

ولی خرک عودهای ایرانی ثابت است. 
در واقع می توان گفت که در ایران ساز 
عود قالب های متفاوتی با ساز عود عربی 
دارد. در نواختــن دســتگاه ها و گام ها 
تفاوتی نداریــم؛ اما تکنیک ها متفاوت 

است وعرب ها بیشتر بهره برده اند.

وی با اشاره به ثبت میراث فرهنگی ملل 
در یونســکو افزود: یونسکو قانونی دارد 
که برای حمایت از فرهنگ و گنجینه ی 
نگاه داشــت  در  کشــورها  معنــوی 
فرهنگ های گوناگون و در آموزش آن 
هزینــه می کند. اما نماینــدگان ما در 
یونسکو آن گونه که باید و شاید دلسوز 
نیستند و اینگونه حقوق میراث معنوی 

ایران فراموش می شود.
ساکت با اشاره به ثبت میراث فرهنگی 
ملل در یونســکو افزود: یونسکو قانونی 
دارد کــه بــرای حمایــت از فرهنگ 
و گنجینــه ی معنــوی کشــورها در 
نگاه داشــت فرهنگ های گوناگون، در 
آموزش آن هزینه می کند. اما نمایندگان 
ما در یونسکو گویا به دنبال آن نیستند 

یا اقدام شان کافی نیست.
ساکت با بیان این نکته که امروزه برخی 
از اساتید ســه تار و تار به آموزش عود 
روی آورده اند، گفت: امروزه اســتقبال 
به خصوص نوازندگان جوان از این ساز 

بیشتر شده است. اما هنوز کم است.
وی راهکار معرفی ساز عود را استفاده 
از این ســاز در اجراهــای گوناگون و 
کنســرت های مختلــف بیــان کرد و 
گفت: در تمام دنیا شبکه های تصویری 
گوناگونی برای گســترش و آشــنایی 
مردم با هنر انسان ساز موسیقی دارند 
که شــوربختانه ما نداریــم . از این رو 
بسیاری از مردم حتی شکل ساز را هم 

نمی شناسند.
این نوازنده با اشاره به اینکه هنرمندان 
خود به تنهایــی نمی توانند به معرفی 
ســاز خود بپردازند، گفت: صدا سیما 
به عنوان اشــاعه ی دهنــده ی بخش 
مهم فرهنگ ملی هر کشوری می تواند 
نقشی مهم داشته باشــد. اما امروزه ما 
می بینیم نهادی اســت کــه انتظارات 
حوزه ی موســیقی را نه تنهــا برآورده 
نمی کند، بلکه در بسیاری موارد پایمال 

هم می کند.   

ضرغامی:بایدفضارابازکنیم
وزیر میراث فرهنگی و گردشگری تاکید کرد 
کــه باید فضا را باز کنیم ،مردم را درک کنیم 
و به مردم ســخت گیری نکنیم.  به گزارش 
ایســنا ،عزت الله ضرغامی در حاشیه جلسه 
هیئت دولت با بیان اینکه در راستای توسعه 
گردشگری و افزایش نشاط اجتماعی در جامعه 

باید فضا را باز کنیــم ، مردم را درک کنیم و 
سخت گیری به مردم نکنیم گفت : همه این 
اقدامات را باید در چارچوب شرع و دستورات 
الهی انجام دهیــم و این موضــوع می تواند 
گردشگری داخلی در کشــور ما نیز افزایش 
دهد. ضرغامی درباره طرح اخیر وزارت میراث 

فرهنگی و گردشگری برای لغو روادید یکطرفه 
با برخی از کشورها به منظور توسعه گردشگری 
در کشــور اظهار کرد: در قالــب این طرح ما 
کشورهای دنیا را به پنج گروه تقسیم کردیم 
و معتقدیم که باید یک اقدام جمعی برای لغو 

روادید با تعدادی از کشورها انجام شود.

تاکید وزیر بر ممنوعیت توقف سریال ها به دلیل عملکرد بازیگران
سریال »سقوط« در حالی امروز به عنوان پرمخاطب ترین 
مجموعه نمایشی پلتفرم پخش کننده اش معرفی شده 
اســت که وضعیت پخش ادامه  قسمت های این سریال 
بر اساس آنچه در آخرین اطلاعیه ساترا آمده، هنوز در 
هاله ای از ابهام قرار دارد. با این همه وزیر ارشاد با تاکید 
بر اینکه »سقوط« ادامه دارد، تاکید کرده است، »اینکه 
یک اثر بنا بر عملکرد یک بازیگر متوقف شود، از سوی 

وزارتخانه ممنوع شده است.«
به گزارش ایسنا، بر اساس خبری که  چهارشنبه ـ پنجم 
بهمن ماه به رســانه ها اعلام شــده است، »سقوط« به 
کارگردانی سجاد پهلوان زاده و تهیه کنندگی محمدرضا 
منصوری پربازدیدترین سریال پلتفرم پخش کننده در 
سه ماه گذشته شده و این در حالی است که ادامه روند 
پخش این مجموعه به دلیل آنچه از سوی ساترا نداشتن 
مجوز خوانده شده، با ابهاماتی مواجه است؛ وضعیتی که 
در بدو امر این پرسش را به همراه دارد که در میان این 
ناهماهنگی ها، تکلیف بیننده ای که مخاطبِ هر کدام از 
این پروژه ها می شود و ریسک هر لحظه احتمال تعطیلی 

پروژه هــا را با وجود پرداخت مبلغی قابل توجه به جان 
می خرد، چیست؟ بر اساس آنچه سازمان تنظیم مقررات 
صوت و تصویر فراگیر اعلام کرده اســت، نگاه ساترا به 
پروژه های دیگری همچون »پدرخوانده« و »بی گناه« که 
این روزها در پلتفرم ها عرضه می شــوند، کم و بیش با 
وضعیتی مشابه »سقوط« روبه روست و در حقیقت این 
نهاد تنظیم گر اعطای مجوزها را گردن نمی گیرد. ساترا 
پیشتر درباره ی مجموعه های »پدرخوانده« و »بی گناه« 
عنوان کرده بود که در حال هماهنگی با مرجع قضایی 
برای توقف ساخت تا رعایت ملاحظات تعیین شده است.

اما درباره  سریال »سقوط« هم علیرغم بحث در شورای 
صدور مجوز ســاترا با حضور اعضای حقیقی و حقوقی، 
به دلیل حضور حمید فرخ نژاد هنوز مجوز صادر نشده 
است؛ هرچند عوامل این سریال در نامه ای اعتراضی به 
این بازیگر پس از اظهارات هنجارشکنانه ای که داشت، او 
را به بی معرفتی متهم و به نوعی از او اعلام برائت کردند.

با این همه شــاید اظهــارات اخیر وزیر ارشــاد درباره 
»سقوط« را بتوان پایانی بر ابهامات پخش این مجموعه 
دانست؛ هرچند از سوی مسوولان ساترا تاکنون اظهار 

نظر رسمی جدیدی در این زمینه اعلام نشده است.
محمدمهدی اســماعیلی بر اساس آنچه روابط عمومی 
رادیو گفت وگو به ایســنا اعلام کرده، در اظهارنظری در 
گفت وگو با این شبکه بر پخش ادامه این سریال تاکید 

کرده است.
او درباره ی آخرین وضعیت سریال »سقوط« گفته است: 
اگر اشــکال محتوایی در کار باشد، می بایست از سوی 
دوستان حل شود؛ اما اینکه یک اثر بنا بر عملکرد یک 
بازیگر متوقف شود از سوی وزارتخانه ممنوع شده است.

هنر
گ و 

رهن
ف

اسامی فیلم های سودای سیمرغ 
فجر41 اعلام شد

24 فیلم بخش ســودای ســیمرغ چهل و یکمین و 4 فیلم رزرو 
جشنواره بین المللی فیلم  فجر معرفی شدند.

به گزارش صبا، اسامی فیلم های راه یافته به بخش سودای سیمرغ 
به شرح زیر است:

۱-فیلم سینمایی آن ها مرا دوست دوست داشتند به کارگردانی و 
تهیه کنندگی و کارگردانی محمدرضا رحمانی

2-فیلم ســینمایی آه ســرد به کارگردانی ناهید عزیزی و تهیه 
کنندگی سیدرضا محقق

3-اتاقک گلی به کارگردانی محمد عسگری و تهیه کنندگی داود 
صبوری

4-فیلم سینمایی استاد به کارگردانی سید عماد حسینی و تهیه 
کنندگی بهروز افخمی

5-فیلم ســینمایی بعد از رفتن به کارگردانی رضا نجاتی و تهیه 
کنندگی محمود بابایی

۶-فیلم سینمایی بچه زرنگ به کارگردانی هادی محمدیان ،بهنود 
نکویی ؛محمد جواد جنتی ،تهیه کنندگی حامد جعفری

7-فیلم سینمایی پرونده باز است به کارگردانی کیومرث پدر احمد 
و تهیه کنندگی علی قائم مقامی

8-فیلم سینمایی جنگل پرتغال به کارگردانی آرمان خوانساریان و 
تهیه کنندگی رسول صدرعاملی

9-فیلم سینمایی چرا گریه 
کارگردانی  به  کنی؟  نمی 
علیرضــا معتمدی و تهیه 

کنندگی سیدرضا محقق
ســینمایی  فیلــم   -۱۰
در آغــوش درخــت بــه 
کارگردانــی بابک خواجه 
پاشــا و تهیــه کنندگی 

محمدرضا مصباح
۱۱- فیلم سینمایی روایت 
ناتمام سیما به کارگردانی 
تهیه  و  علیرضا صمــدی 

کنندگی مجیدرضابالا
۱2- فیلم سینمایی سرهنگ ثریا به کارگردانی لیلی عاج و تهیه 

کنندگی جلیل شعبانی
۱3- فیلم سینمایی سینما متروپل به کارگردانی محمدعلی باشه 

آهنگر و تهیه کنندگی سید حامد حسینی
۱4- فیلم سینمایی شماره ده به کارگردانی حمید زرگرنژاد و تهیه 

کنندگی ابراهیم اصغری
۱5-فیلم سینمایی عطر آلود به کارگردانی هادی مقدم دوست و 

تهیه کنندگی یوسف منصوری
۱۶-فیلم ســینمایی غریب به کارگردانی محمدحسین لطیفی و 

تهیه کنندگی حاند عنقا
۱7-فیلم سینمایی کت چرمی به کارگردانی حسین میرزامحمدی 

و تهیه کنندگی کامران حجازی
۱8-فیلم سینمایی کاپیتان به کارگردانی محمد حمزه ای و تهیه 

کنندگی سیدصابر امامی
۱9-فیلم سینمایی گلهای باوارده به کارگردانی مهرداد خوشبخت 

و تهیه کنندگی سعید سعدی
2۰-فیلم سینمایی وابل به کارگردانی تورج اصلانی و تهیه کنندگی 

سپهر سیفی
2۱-فیلم سینمایی های پاور به کارگردانی هادی محمد پور و تهیه 

کنندگی مهدی عظیمی و اباذر جوکار
22-فیلم ســینمایی هفت بهار نارنج به کارگردانی فرشــاد گل 

سفیدی و تهیه کنندگی محمد کمالی پور
23-فیلم ســینمایی هوک به کارگردانی حســین ریگی و تهیه 

کنندگی علی آشتیانی پور
24-فیلم ســینمایی یادگار جنوب به کارگردانی پدرام دوماری و 

حسین امیری و تهیه کنندگی مجتبی رشوند
فیلمهایبخشرزرو

۱-فیلم سینمایی بهشت تبهکاران به کارگردانی مسعود جعفری 
جوزانی و تهیه کنندگی فتح الله جعفری جوزانی

2-فیلم سینمایی اخت الرضا به کارگردانی و تهیه کنندگی سید 
مجتبی طباطبایی

3-فیلم سینمایی جان جانان به کارگردانی شادی آفرین الهیاری و 
تهیه کنندگی حبیب الله یاری

4- فیلم سینمایی 48 ساعت به کارگردانی ابوذر حیدری و تهیه 
کنندگی حسین رضوی

جشنواره 41
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منابر شیعه 80 کشور میهمان حرم 
مطهر رضوی شدند

اجلاس بین المللی نخبگان منابر شیعه با حضور ۸۰۰ نخبه از ۸۰ 
کشور جهان در حرم مطهر رضوی برگزار شد.

به گزارش خبرگزاری تســنیم از مشهدمقدس، به نقل از آستان 
نیوز،اجلاس بین المللی نخبگان منابر شیعه امروز، با حضور امامان 
جمعه از کشورهای مختلف و رهبران گروه های مقاومت با قرائت 
آیاتی از کلام الله مجید و شعرخوانی شاعر آیینی در تالار قدس حرم 
مطهر رضوی آغاز شــد.  نوید آقاسی زاده، مسئول همایش مجمع 
جهانی حضرت علی اصغر)ع( در اســتان ها در این مراسم به ارائه 
گزارشی از فعالیت های این مجمع جهانی اشاره کرد و اظهارداشت: 
همایش مجمع جهانی حضرت علی اصغر)ع( تاکنون در 7هزارو5۰۰ 

نقطه ایران و45 کشور برگزار شده است.
وی با بیان اینکه امسال بیستمین سال برگزاری این مراسم است 
و در نظــر داریم در 25 هزار نقطه جهان برگزار  کنیم، گفت: 72 
کارگاه دوخت لباس ویژه شیرخوارگان در سراسر کشور و 3 کارگاه 
در کشورهای ترکیه و بحرین دایر است که در نخستین جمعه از 
ماه محرم به صورت رایگان لباس ها ویژه شیرخواران توزیع می شود.

آقاســی زاده ادامه داد: با برگزاری همه ســاله این همایش در نظر 
داریم پیام کربلا و مظلومیت حضرت علی اصغر)ع( را به تمام مردم 
آزاده جهان برسانیم. مسئول همایش مجمع جهانی حضرت علی 
اصغر)ع( در حوزه بین الملل نیز در ادامه این مراسم با بیان اینکه 
فرهیختگان شیعی و ســنی دنیا و همه ادیان به دنبال یک مدل 
هستند که آن هم دموکراســی مبتنی بر دینداری افکار امامین 
انقلاب اســت، گفت: مطالبه آنان بحث تولید محتواست و یکی از 

مهم ترین محتواهای غنی بحث زن و شیرخوارگان است.
حجت الاسلام و المسلمین مرادی افزود: مجمع جهانی شیرخوارگان 
2۰ سال پیش آغاز شد و در سال های گذشته در بیش از 45 کشور 

با برگزاری صدها همایش اجرا شده است.

افزایش 2.2 درصد نرخ تورم در 
خراسان رضوی

رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی خراسان رضوی گفت: نرخ 
تورم دی ماه در کل خانوارهای استان چهار درصد است که نسبت 

به ماه قبل از آن )آذرماه( 2.2 درصد افزایش یافته است.
به گزارش خبرگزاری تســنیم از مشهدمقدس، به نقل از سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی خراســان رضوی، رضا جمشــیدی، اظهار 
داشت: این شاخص برای خانوارهای شهری استان 3.7 و خانوارهای 
روستایی 5.3 درصد اعلام شده است که به ترتیب نسبت به ماه قبل 

)آذرماه( 1.9 و 3.7 درصد افزایش داشته است.
وی بیان کرد: نرخ تورم نقطه به نقطه خراســان رضوی در دی ماه 
سال جاری 56.2 درصد است که این رقم در مقایسه با ماه قبل از 
آن 4.5 درصد افزایش یافته است، نرخ تورم نقطه به نقطه خانوار در 
نقاط شهری استان 55.6 و در مناطق روستایی 5۸.1 درصد بوده 
که در نقاط شهری و مناطق روستایی نسبت به ماه قبل به ترتیب 

4.2 و 5.5 درصد افزایش داشته است.
رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی خراسان رضوی گفت: نرخ 
تورم 12 ماهه منتهی به دی ماه امســال در کل خانوارهای استان 
4۸.6 درصد است که نسبت به ماه قبل )آذرماه( 2 درصد افزایش 
یافته است، این شاخص برای خانوارهای شهری استان 47.9 و برای 
خانوارهای روستائی 51 درصد است که در مناطق شهری و نقاط 

روستایی 1.9 درصد افزایش یافته است.

خراسان رضوی از ظرفیت بالایی برای صادرات محصولات کشاورزی برخوردار است
رییس سازمان جهاد کشاورزی خراسان 
رضوی گفت: تولید محصولات کشاورزی 
در این اســتان از توان و ظرفیت بالایی 
برای صادرات به خارج از مرزهای کشور 
برخوردار است. به گزارش خبرنگار ایرنا، 
غلامرضا قنبری روز چهارشنبه در جلسه 

هم اندیشــی با هیات اعزامی از کشــور 
عراق افزود: رابطه خوب استان خراسان 
رضوی با اوراســیا و خاورمیانه می تواند 
فرصت خوبی برای کشور عراق به منظور 
صادرات محصولات کشــاورزی باشدوی 
با بیان اینکه 19.۸ درصد اشــتغالزایی 

کشــاورزی کشور در خراســان رضوی 
محقق می شود، ادامه داد: هشت درصد 
تولید گوشت قرمز کشور در این استان 
انجام می شود و خراسان رضوی آمادگی 
لازم برای همکاری با کشور عراق در این 

زمینه را دارد.

تاروپودفرشتربتحیدریه،چشمانتظارگرهگشایی
یک دار قالی، چند شانه و قیچی قالی بافی، 
کمی نخ با رنگ طبیعی و البته کوله باری از 
دانش، تجربه و عشق به کار، همه سرمایه 
یک هنرمند قالی باف است که اجازه نداده 
آشــفته بازار مشــکلات اقتصادی چراغ 

کارگاهش را خاموش کند.
شناسنامه فرش خراسان

هر چند قصه پرغصــه هنرمندان فرش 
دســتباف تربت حیدریه حکایتی مشابه 
سرنوشت دیگر هنرمندان نقاط مختلف 
ایــران دارد، امــا وقتــی پــای صحبت 
دست اندرکاران فرش سنتی این خطه از 
خراسان رضوی می نشینی، درمی یابی که 
واگویه های آنان در عین تشابه حاوی نکات 

برجسته و در عین حال متفاوتی است.
نقطه آغازین ماجرای پرداختن به داستان 
فرش تربت حیدریه به روزی باز می گردد 
که مهمان اســتاد بزرگ فرش خراسان 

رضوی »محمد نعمتی« بودم.
او در گفــت و گو با خبرنــگار ایرنا اظهار 
داشــت: بخش زیادی از مشــکل ما بر 
ســر موضوع متولی گری فرش در ایران 
است، چرا که بســیاری از امور مربوط به 
فرش، جاجیم، گلیم و ســوزن دوزی بر 
عهده میراث فرهنگی، صنایع دســتی و 
گردشگری است اما نمی دانم چرا مقوله 
فرش را به صــورت اختصاصی به وزارت 

صنعت، معدن و تجارت سپرده اند؟
نعمتی با ابراز حسرت از اینکه کاش وزارت 
صنعت، معدن و تجارت )صمت( تنها به 
ســاماندهی صادرات فرش می پرداخت، 
افزود: در همین اســتان خراسان رضوی 
هیچ مســوولی در اداره صمت اســتان و 
شهرستان تربت حیدریه فرش بافانی چون 
من را نمی شناســد و تا امروز مشکلاتم 
را اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و 

گردشگری برطرف کرده است.
این هنرمند 73 ساله که تجربه 65 سال 
کار و تلاش در این عرصه را دارد، در ادامه 
گفت: این روزها مواد اولیه فرش بســیار 
گران اســت و بافندگان با زحمت زیاد به 
تولید می پردازند اما در نهایت سود اصلی 

نصیب تاجران می شود.
وی افزود: شوربختانه مدیریت فرش ایران 
در دست افراد متخصص و خبره نیست و 
از دیگر سو برخی بافندگان با استفاده از 
مــواد اولیه تقلبی و یا کم کاری در تولید، 
ســبب ســاز تنزل جایگاه فرش ایرانی 
در بازار جهانی شــده  اند.وی در تشریح 
ادعایش توضیح داد: مرکز ملی فرش باید 
»کجین بافی« )تولید فــرش با ضایعات 
ابریشم( را ممنوع اعلام کند زیرا اکنون به 
جای نخ ابریشم از کجین استفاده می شود 
تا بیشتر جلوه کند یا حداقل اعلام کنند از 

نخ پنبه در تولید قالی استفاده شود.
نعمتــی ادامــه داد: همچنیــن بایــد 
»جفتی بافی« ممنوع شود زیرا در تولید 
فرش استاندارد، گره بافی رایج است ولی 
اکنون چهار نخ را به جای یک گره می بافند 
تا کار زودتر تمام شود و نتیجه اینکه وقتی 
به فرش دست می زنی، فرورفتگی احساس 
می شود زیرا فرش از درون خالی است و 

استحکام ندارد.
این پیشکســوت قالی بافــی اظهار کرد: 
اکنون به فرش های تولیدی که نگاه کنید 
می بینید فرش کج و موج دار بالا می رود 
و چون حاشیه های آن شکل ذوزنقه پیدا 
کرده است دیگر شکل صحیح مربع و یا 
مستطیل را نمی توان در آن مشاهده کرد.

به گفته نعمتی، اگر فــرش »تابافت« یا 
استاندارد بافته شود، وقتی که رویش قدم 
بزنی، تصــور می کنی روی فنر یا ابر قدم 
می زنی، در حالــی که فرش جفتی بافی 
چون مغز و کالبد ندارد، وقتی رویش قدم 

می زنی، گویی روی زمین آهکی و توخالی 
گام برمی داری.

وی اظهار کرد: اکنــون برخی بافندگان 
به جای نخ ابریشــم از نخ بامبو )از الیاف 
گیاه بامبو( که از کشور کنیا وارد می شود، 
استفاده می کنند و شاید هم حق داشته  
باشند زیرا قیمت نخ ابریشم کیلویی سه 
میلیون و 4۰۰ هزار تومان است، در حالی 
که نخ بامبو کیلویی 35۰ هزار تومان و بر 
اساس قاعده سود و زیان اقتصادی، مجبور 

هستند چنین کنند.
نعمتــی با بیان اینکه خیلی هــا در نگاه 
نخســت قادر به تشــخیص این 2 نخ از 
یکدیگر نیستند، افزود: نخ ابریشم حالت 
انعطاف پذیری ندارد، در حالی که نخ بامبو 
این چنین است و بدتر اینکه در قالی بافته 
شــده، شاید خود را نشــان ندهد و برای 
همین است که عده ای به سراغ نخ بامبو 

می روند.
وی خطاب به مسوولان مرکز ملی فرش 
ایران، گفت: اگر می خواهید فرش ایرانی 
به جایگاه اصلی و اولیه خود بازگردد، باید 
تمام امور آن، از تهیه نخ و رنگرزی گرفته 
تــا بازاریابی و صادرات به افراد متخصص 
سپرده شود زیرا اکنون فرش ایرانی با تقلب 
تولید و در بازار جهانی عرضه می شود و به 
همین خاطــر جایگاه خود را در قیاس با 

فرش دیگر کشورها از دست داده  است.
کار را باید به کاردان سپرد

یکــی دیگر از دســت انــدرکاران فرش 
دســت باف تربت حیدریه که عضو مدعو 
هیــات علمی دانشــگاه دولتــی و آزاد 
تربت حیدریه اســت و اکنون به تدریس 
رشــته فرش در این 2 دانشگاه مشغول 
است و البته مدیریت یک واحد تولید فرش 
دستی را نیز برعهده دارد، به خبرنگار ایرنا 
گفت: وقتی صحبــت از بافندگان فرش 
تربت حیدریه می شــود بایــد بدانیم با 
هنرمندانی طرف هســتیم که بــا انواع 
برندهای فرش اقوام ایرانی آشنا هستند و 
می توانند با چنان مهارتی آنرا ببافند که 
تشخیص آن شاید از عهده هنرمندان آنان 

نیز خارج باشد.
دکتر ایمان ذباح تصریح کرد: افســوس 
که مسوولان تصمیم ساز محلی، استانی و 
کشوری در حوزه فرش هنوز به این قابلیت 
غنی در تربت حیدریــه پی نبرده اند و یا 

دست کم آنها را جدی نگرفته اند.
وی با بیان اینکه تولید هر تخته فرش برای 
دست کم 6 نفر شغل ایجاد می کند، گفت: 
این در حالی است که با وجود همه سختی 
ها و شــرایط ناجوانمردانه تحریم ، هنوز 
چراغ کارگاه های قالی بافی تربت حیدریه 
روشن است و نوای دلنشین نقشه خوان 

قالی باف از آنها به گوش می رسد.
به گفته این مدرس دانشــگاه، اکنون در 
تولید هر قالی به طور میانگین 15 تا 2۰ 
نفر، گلیم 15 نفر، جاجیم و سوزن دوزی 
7۰ نفر مشــغول به کار هستند و چرخه 
فروش داخلی یا صادرات نیز رونق نسبی 
دارد امــا آنچه از فــروش هر تخته گلیم 
نصیب این هنرمندان می شود، تنها 3۰۰ 
هزار تومان است ولی با این حال به کار و 

تولید در این عرصه ادامه می دهند.
ذباح به ایــرادات و کمبودهای کنونی در 
چرخه تولید و فروش فرش اشاره و اظهار 
کرد: عمده ترین مشکل، بحث فروش در 
فضای دیجیتال و آشــنایی با »دیجیتال 
مارکتینگ« اســت که امروزه در تجارت 

بین الملل رایج است.
وی با یادآوری وجود این نقصان در حوزه 
فرش ایران گفت: خوشــبختانه اعضای 
هیات علمی رشــته کامپیوتر دانشــگاه 
آزاد تربت حیدریــه که با حوزه دیجیتال 

مارکتینــگ، فــرش و بازاریابی خارجی 
آشــنایی دارند، طرحی را آغاز کرده اند و 
تــلاش دارند تا با بهره گیری از روش های 
نوین و به زبان عربی و انگلیسی آن را در 

پارک علم و فناوری نیز به ثبت برسانند.
ایــن کارآفرین حوزه فــرش افزود: واحد 
تولیدی ما نیز نخســتین کارگاه فرش با 
شیوه متمرکز را ایجاد کرده  و روی تولید 
فرش های 12 متری متمرکز شده است 
که از این طریق برای نزدیک به 1۰۰ نفر 

اشتغال مستقیم ایجاد شده  است.
ذباح بــه محوری ترین چالش پیش روی 
هنرمندان قالی باف اشاره و اظهار کرد: همه 
مسوولان می دانند که بحث بیمه سالهاست 
که این هنرمندان را آزار می دهد، اما آنچه 
که از آیند و روند مســوولان مختلف به 
تربت حیدریــه نصیب فعالان این عرصه 
شده تنها وعده و وعید بوده است و حتی 
سفر اخیر رییس مرکز ملی فرش ایران به 
این شهرســتان نیز دستاوردی نداشت و 
باعث دلخوری هنرمندان صنایع دستی 
شــد.این کارآفرین حوزه فــرش گفت: 
البته در دنیای تجارت کنونی محصولات 
تولیدی بر اســاس کیفیت ارزش گذاری 
می شود و در حوزه قالی نیز فرش با گره 
پایین 5۰ و با گره بالا 1۰۰ میلیون تومان 
به فروش می رســد که این اسمش تقلب 
نیست زیرا به هر حال فرش کم کیفیت یا 
بی کیفیت هم مشتری خاص خود را دارد.

ذباح اظهار کرد: انتظــار می رود رایزنان 
فرهنگی ایران در کشــورهای مختلف با 
معرفی و بازاریابی بــرای فرش ایرانی به 
رونق این صنعت کمــک کنند؛ چرا که 
در ایــن ســالها راه دور زدن تحریم ها را 
آموخته ایم لذا انتظار آن است که دستگاه 
دیپلماسی ما بازار مناسبی را برای فرش 

ایران در آن سوی مرزها فراهم کند.
نبود قانون و قاعده در حوزه فرش

یکــی دیگــر از دســت اندرکاران فرش 
دســت باف تربت حیدریه که کارشناسی 
فرش خوانده و اکنون مدیر یک شــرکت 

تولید فرش غیرمتمرکز با اشــتغالزایی 
15۰ نفر اســت، نیز گفت: اکنون فرش 
فاقد قانون و استاندارد است و هر شخصی 
به هــر طریقی که خود می پســندد به 
شاگردانش آموزش می دهد و هر کارفرما 
به هر میزان که می خواهد، به کارگرانش 
دستمزد می پردازد.آزاده محمدی گفت: 
چنین وضعیتی منجر به ایجاد یک فضای 
رقابتی غیرمنطقی و غیراخلاقی در حوزه 
فرش شده است و در این شرایط مدیران 
شرکت ها؛ بافندگان را از یکدیگر می قاپند.

وی تصریح کرد: در شرکت ما سوزن دوزی، 
تابلوفرش، گلیم و قالیچه تولید می شود و 
هر چند از میزان ســرمایه گذاری و سود 

حاصل از آن راضی نیســتیم اما حداقل 
به این دل خوشیم که صادرکننده ای که 
تولیدات ما را به صورت تفاهمی می خرد، 

بهای آن را زود می پردازد.
آنچه البته به جای نرسد، فریاد است

یکی دیگر از دست اندرکاران حوزه فرش 
دست باف تربت حیدریه که 16 سال سابقه 
کار دارد و اکنــون به عنوان راهبر کمیته 
امداد امام خمینی )ره( و معین اقتصادی 
بانوان در شهرستان »رشتخوار« مشغول 
آموزش زنان روستایی است، گفت: در کنار 
آموزش، تولیدکنندگان را با تاجران فرش 
مرتبط می کنم و تاکنون برای بیش از سه 
هزار نفر اشتغال ایجاد کرده ام که 42۰ نفر 

به تولید در خانه روی آورده اند.
فاطمه فرح راد، از مشــکل بیمه به عنوان 
محوری ترین چالش قالی بافان یاد کرد و 
افــزود: با توجه به تداوم افزایش نرخ مواد 

اولیه، نیاز به ســرمایه در گردش داریم و 
حال آنکه دستمان خالی و مسوولان برای 
تسهیلات 1۸ درصدی، که به دلیل سود 
بالای بانکی مقرون به صرفه نیست، ما را 
به بانک ها معرفی می کنند حال آنکه بانک 
حتی به همین مصوبه دولت هم تمکین 

نمی کند.
وی با بیان اینکه مشــکلات حوزه فرش 
خاص دولت کنونی نیست و ریشه در ادوار 
گذشته دارد، گفت: یکی از وزیران سابق 
بازرگانی با دادن نامه ای مرا برای دریافت 
تسهیلات به بانک معرفی کرد اما بعد از 
کلی دوندگی، هنوز به جز آن دستور کتبی 

بی نتیجه، چیزی در دست ندارم.

فرح راد با انتقاد از سیاســت کنونی مرکز 
ملی فرش ایران که قصد دارد در شیوه های 
تولید تحــول ایجاد کرده و بافندگان را از 
شیوه ســنتی دور و به سمت کامپیوتر 
هدایت کند، تصریح کرد: اصل کار خوب 
اســت اما باید توجه داشــت که بیشتر 
بافندگان ما بی سواد یا کم سواد هستند و 
با »ذهنی بافی« به تولید مشغول هستند. 
وی اظهار کرد: این پروژه باید از هم اکنون 
در هنرستان ها و مراکز آموش عالی آغاز 
شــده و به تدریج پیش رود تا نتیجه آن 
طی سال های آینده محقق شود و به نظر 
می رسد شــیوه کنونی ضربه دیگری بر 
پیکر نیمه جان قالی بافی سنتی ایران وارد 

خواهد ساخت.
این کارآفرین همچنین با اظهار تاســف 
از کیفیت پایین تولید فرش دستباف در 
برخی شهرها افزود: کسانی که خبره کار 

هستند با یک نگاه مشکل را تشخیص می 
دهنــد داده و تنها کافی یکی از گره های 
پشــت فرش را بکشند تا مشخص شود 
که چگونه تار و پود فرش از هم گسسته 
می شــود و بدتر اینکه این شــیوه دارد 
آرام آرام در ســطح کشــور به یک رویه 

مرسوم تبدیل می شود.
فــرح راد در بیان دلیل کــم کاری برخی 
تولیدکنندگان گفــت: تولید یک تخته 
فرش استاندارد بین سه تا پنج ماه زمان 
می برد و حال آنکه اکنون عمدتا به دلیل 
پایین بودن دستمزد و نیز گران بودن مواد 
اولیه، فرش را 4۰ روزه تولید می کنند تا 

هزینه تمام شده آن کاهش یابد.

وی افزود: تولید یک تخته فرش 12 متری 
استاندارد توســط سه نفر حدود پنج ماه 
وقت نیاز دارد که دستمزد آن 4۰ میلیون 
تومان اســت حال آنکه مواد اولیه فرش 
استاندارد دســت کم 16 میلیون تومان 

است.
وی تصریح کرد: بــرای تولید یک فرش 
غیراســتاندارد به جز دستمزد که ثابت 
است، کلیه هزینه ها 5۰ درصد تقلیل یافته 
و زمان صرف شــده برای تولید نیز کمتر 
است و نتیجه این شده که امسال خودم در 
نمایشگاه فرش و کف پوش »دموتکس« 
در شهر هانوفر آلمان شاهد بودم که فرش 
های افغانســتانی و هندی از فرش ایرانی 

بیشتر مورد استقبال قرار می گیرد.
تعیین قلمرو خدمت رسانی

رییس اداره میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی تربت حیدریه نیز در مورد 

قدمت فرش بافی این شهرستان به خبرنگار 
ایرنا گفت: به طور دقیق تاریخی را نمی توان 
اعلام داشت اما با استناد به حاشیه نویسی 
برجای مانده در فرش های مسجد عماد )از 
قدیمی ترین مساجد تربت حیدریه( می 
توان قدمت آن را به عهد قاجار نسبت داد.

علــی محمدی افزود: بیشــترین تمرکز 
قالی بافــان تربت حیدریه در روســتای 
»دافــی« بخش »کدکن« به اســتعداد 
۸۰۰ خانوار و در روستای »رزگ« بخش 

»بایگ« به تعداد 15۰ خانوار است.
وی از مبهم بودن تولی گری فرش دستباف 
به عنوان یــک چالش اساســی از نگاه 
هنرمندان صنایع دستی یاد کرد و گفت: 
فرش از دیرباز به عنوان صنایع دســتی 
محسوب شــده و تا امروز این گونه است 
که ۸۰ تا 9۰ درصد قالی بافان شهرستان 
برای رفع مشکلات خود به سراغ میراث 
فرهنگی و صنایع دستی می آیند تا آنان را 

راهنمایی  و مشکلشان را رفع کنیم.
محمدی افزود: اما چون قانون دست ما را 
بسته و رتق و فتق مشکلات قالی بافان را به 
اداره صنعت، معدن و تجارت واگذار کرده 
است، ما تنها توانسته ایم برای هنرمندان 
حوزه گلیم، جاجیم و سوزن دوزی قدمی 
هر چند کوچک برداریم، بنابراین غالبا از 
سوی قالی بافان محکوم به بی توجهی به 

خواسته های آنان می شویم.
وی اظهار کرد: البته مسوولان بالادستی در 
مرکز کشور نیز به این مشکل پی برده اند 
کــه قوانین موجود موجب ســردرگمی 

هنرمندان قالیباف شده است.
محمدی افزود: به عنــوان نمونه وزارت 
میراث  فرهنگی امســال مصوبه 1۰ هزار 
ســهمیه بیمه برای هنرمنــدان صنایع 
دستی را از مراجع ذیربط اخذ کرد و حال 
آنکه نمی توان از این سهمیه چیزی را به 

هنرمندان قالی باف اختصاص داد.
رییس اداره میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی تربت حیدریه گفت: نمونه 
دیگر وضعیت اســتاد نعمتــی و جایگاه 

جهانی وی به عنوان یک هنرمند قالیباف 
اســت که تا امروز اداره میراث فرهنگی 
بســتر معرفی وی را فراهم کرده است، 
بدون اینکه وظیفه ذاتی در این خصوص 

داشته باشد.
محمدی اظهار کرد: نگاه غالب هنرمندان 
این اســت که در مرکز ملی فرش ایران 
گروهی هستند که خود را محدود به تهران 
کرده و به فرش بافی محلی در شهرستان ها 

توجهی ندارند.
دفاع نماینده مجلس از یک سفر کاری

نماینده مردم تربت حیدریه، زاوه و مه ولات 
در مجلس شورای اسلامی در گفت و گو با 
خبرنگار ایرنا اظهار کرد: سفر رییس مرکز 
ملی فرش ایران بــه تربت حیدریه چند 
دستاورد برای هنرمندان صنایع دستی و 
به خصوص قالی بافان به همراه داشت که 
مهمترین آن ایجاد پردیس فناوری زنجیره 
فرش در تربت حیدریه، معافیت پیله ابریشم 
از مالیات و صفر شدن تعرفه واردات پیله از 
تاجیکستان است که در دستور کار مرکز 

ملی فرش ایران قرار گرفت.
به گفتــه محســن زنگنه؛ در جلســه 
جمع بندی نیز مقرر شــد مجوز پردیس 
فناوری زنجیره فرش توسط مرکز فرش 
ایــران برای تربت حیدریه دریافت و کلیه 
تســهیلات حمایتهای دولتــی و جذب 

سرمایه گذاری خارجی پیگیری شود.
نایب رییس کمیســیون برنامه و بودجه 
مجلس خاطرنشــان کــرد: کمیته ای از 
نمایندگان مرکز فرش، صمت خراســان 
رضوی، فرمانداری تربت حیدریه، بخش 
خصوصی، دفتر نماینده مجلس و پارک 
علم و فناوری اســتان برای پیگیری این 
امر تعیین و دبیرخانه آن در پارک علم و 

فناوری تربت حیدریه ایجاد می شود.
زنگنه گفت: همچنین مقرر شــد اسامی 
شــرکت های فنــاور و دانش بنیــان و 
استارتاپ های فعال در صنعت فرش برای 
اخذ تسهیلات به مرکز فرش ایران معرفی 

شوند.
سخنگوی کمیسیون ویژه جهش تولید 
مجلس اظهار داشــت: عــلاوه بر آن بنا 
شد پیگیری برای معافیت پیله ابریشم از 
مالیات بر ارزش افزوده به طور مشــترک 
توســط رییس مرکز فــرش و نماینده 
مردم تربت حیدریــه در مجلس صورت 
گیرد که صفر شدن تعرفه واردات پیله از 
تاجیکستان در کارگروه صادرات طرح و 
همزمان رییس مرکز ملی فرش ایران این 

مساله را پیگیری خواهد کرد.
وی افزود: برای تعیین تکلیف ابریشــم، 
جلسه مشترکی با حضور نمایندگان وزارت 
جهاد کشاورزی و مرکز ملی فرش، وزارت 
میراث فرهنگی و وزارت اقتصاد با میزبانی 
کمیسیون جهش تولید مجلس برگزار و 

تصمیمات لازم اتخاذ می شود.
زنگنه گفت: باید مشــکلات واردات پیله 
ابریشم توســط اداره کل صمت خراسان 
رضوی و کمیته رفع موانع پیگیری و حل 

شود.
نماینده تربت حیدریه در مجلس افزود: 
تســریع در معرفی کارگاه های متمرکز 
و غیرمتمرکــز در حوزه هــای رنگرزی، 
نخ ریسی، ابریشم کشی و بافندگی دارای 
پشتیبان، برای اخذ تسهیلات توسط اداره 
صمت شهرســتان تربت حیدریه، زاوه و 

مه ولات باید در دستور کار قرار گیرد.

زنگنه اظهار کرد: یکی از مســایل مهم، 
تامین اعتبار بیمه قالی بافان و ابریشــم 
کشان اســت که تلاش می کنیم تا حد 

امکان در بودجه 14۰2 پیش بینی شود.
نایب رییس کمیســیون برنامه و بودجه 
مجلس افزود: رفع مشکل واردات تخم های 
نوغــان بی کیفیت و بررســی روندهای 
گذشته و نیز رفع انحصار واردات و اعطای 
مجوز واردات به تعاونی  ابریشــم کشان 
»بایگ« تربــت حیدریه، به عنوان قطب 
تولید ابریشــم ایران، در دستور کار قرار 

گرفت.
وی ادامه داد: ایجاد آزمایشگاه تخصصی 
سازمان اســتاندارد در خراسان رضوی با 
پیگیری اداره کل صمت استان و بررسی 
خرید تضمینی ابریشم توسط اتحادیه ها 
در کمیسیون جهش تولید توسط مرکز 
ملی فــرش ایران، برگزاری جشــنواره و 
نمایشگاه بین المللی ابریشم با محوریت 
تربت حیدریه و تســهیل برای اخذ مجوز 
سایت نمایشگاهی در شهرستان توسط 
اداره صمت استان از دیگر موارد مصوبات 
سفر یک روزه رییس مرکز ملی فرش ایران 

بود.
مرکز ملی فرش کار خود را بلد است

معاون امور تولید مرکز ملی فرش ایران به 
خبرنگار ایرنا گفت: در خصوص تولی گری 
هنرمندان قالی باف باید گفت حتی زمانی 
که ســاختاری به نام وزارت صنایع وجود 
داشت، صنایع دستی و از جمله قالی بافی 
زیرمجموعه این وزارتخانه بود و هیچ گاه 
میراث فرهنگی عهده دار هنرمندان این 

رشته نبوده  است.
یاســر حنیفی با بیان اینکه بعدها وزارت 
صنایع با وزارت صنایع سنگین و در نهایت 
بــا وزارت بازرگانی ادغام شــده و وزارت 
صنعت، معدن و تجارت شــکل گرفت، 
افزود: مکاتبات موجود گواه درخواست های 
میراث فرهنگی از وزارت صمت برای تهیه 
مواد اولیه مــورد نیاز کارگاه های صنایع 

دستی است.
وی تصریــح کرد: افــرادی را که مدعی 
هســتند موضوع نخ ابریشــم مربوط به 
میراث فرهنگی است، به سایت مشاغل 
خانگی ارجاع می دهیم تا ببینند که یکی 
از زیرمجموعه های صنعت فرش، بحث نخ 
ابریشم و ابریشم کشی چه از حیث واردات 
پیله و تخم نوغان، چه از نظر تولید سنتی 
مربــوط به وزارت صمت بــوده و میراث 
فرهنگی هیچ دخل و تصرفی نمی تواند در 

آن داشته  باشد.
معاون مرکز ملی فرش ایران در خصوص 
بیمه قالی بافان نیز گفت: طبق قانون، سهم 
کارفرما در قبــال کارگاه های قالی بافی و 
هنرمندان صنایع دســتی شناسه دار 2۰ 
درصد اســت که دولت آن را می پردازد و 
نقش وزارتخانه ها شناسایی و معرفی این 

افراد به تامین اجتماعی است.
حنیفــی افزود: نکته مهــم در خصوص 
اجرای دقیق قانون یاد شده، وجود منابع 
اعتباری است زیرا طی سه سال گذشته 
میزان تخصیــص بودجه کفاف پرداخت 
حق بیمه افرادی را که زیر پوشش بیمه 
هستند، نداده است تا چه رسد به اینکه 
بخواهند افراد جدیدی را نیز برآن بیفزایند.

به گفته حنیفــی، طرح موضوع 1۰ هزار 
نفر بیمه شــده جدید از سوی مسوولان 
وزارت میراث فرهنگی، صنایع دســتی و 
گردشگری دقیق نبوده است و نمی تواند 

اجرایی شود.
معاون تولید مرکز ملی فرش ایران افزود: 
بیمه 27۰ هزار نفر قالی بافی که هم اکنون 
زیر پوشش تامین اجتماعی هستند و آن 
3۰ هزار نفری که از صنایع دســتی زیر 

پوشش هستند، دست کم به چهار هزار 
میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد.

حنیفــی در مــورد نظارت بــر رعایت 
استانداردها در تولید فرش نیز گفت: طبق 
قانون تعرفه صادراتی، که مجموعه ای از 
استانداردهای تعریف شده است، ما اجازه 
صادرات هر فرشــی را نمی دهیم و اگر 
برخی مدعی هستند کیفیت پایین موجب 
کاهش صادرات شده، در اشتباهند، زیرا 
اینک میزان صادرات جهانی فرش کاهش 
یافته و به همین نسبت سهم ایران نیز کم 

شده  است.
وی گفت: اکنون بســیاری از کشورها از 
روی فرش ایران کپی می کنند و به عنوان 
نمونه شــاهد قاچاق فرش از افغانستان و 
ترکمنســتان به خراسان رضوی هستیم 
زیرا قیمت فرش این 2 کشــور از فرش 
ایرانی ارزانتر است و برای همین آنرا وارد 

ایران می کنند تا بتوانند گرانتر بفروشند.
حنیفی، وظیفه این مرکــز را صیانت از 
فرش اصیل ایرانی دانست و افزود: اکنون 
بیش از 3۰ نشان جغرافیایی فرش ایران 
ثبت جهانی شده است که این اقدام تنها 
به خاطر حفظ برند فرش ایرانی بوده است 
و علاوه بر آن نشــان تاییدی برای فرش 
ایرانی طراحی کــرده ایم که به زودی به 
ثبت جهانی خواهد رســید تا برای فرش 
ایرانی یک نشان جهانی )کارت برندینگ( 

منتشر شود.
معاون امــور تولید مرکز ملی فرش ایران 
افزود: موضوع دیگری که به جد پیگیرش 
هستیم، شناسنامه دار کردن فرش ایرانی 
است که کار را شروع کرده ایم، زیرا اعتقاد 
داریم وقتی فرشی با شناسنامه وارد بازار 
جهانی شــود، برداشت همه آن است که 
تمامی استانداردهای لازم را رعایت کرده  

است.
حنیفی تصریح کرد: فرش هایی که فاقد 
این شناسنامه دولتی باشــند از نگاه ما 
تقلبی و در واقع غیراســتاندارد محسوب 
خواهند شد و در کتاب صادرات ایران نیز 
قید شده است که فرش های تولید شده 
با مواد اولیه غیراستاندارد، اجازه صادرات 

ندارند.
وی به موضوع تسهیلات بانکی نیز اشاره 
و اظهار کرد: تســهیلات دولت در حوزه 
فرش با دیگر صنایع دستی تجمیع شده 
و در قالب تســهیلات مشاغل خانگی در 
حال پرداخت است و اتفاقا در بین مشاغل 
خانگی موضوع فرش دست بافت بیشترین 
تعداد معرفی شــدگان بــه بانک ها برای 
دریافت تســهیلات را به خود اختصاص 

داده است.
حنیفی افزود: تنها در 9 ماهه نخســت 
امســال نزدیک به 12 هزار پرونده بخش 
فــرش، کــه 2۰۰ فقــره آن مربوط به 
فرش دســتباف خراســان رضوی است، 
برای دریافت تســهیلات مشاغل خانگی 
در هشت رشــته مرتبط با فرش شامل 
قالی بافی، طراحی، رنگرزی، گبه بافی و از 

این دست به بانک معرفی شده اند.
وی با بیان این که برای هر متقاضی بین 
3۰ تــا 1۰۰ میلیون تومان تســهیلات 
منظور شده است، گفت: وظیفه ما تایید 
افراد واجد شرایط و معرفی آنها به بانک ها 
است و نمی توانیم در امور بانک و جزییات 

تسهیلات و شکل آن دخالت کنیم.
باوجود تلاش دستگاههای مختلف در ابعاد 
گوناگون برای کاهش مشکلات فرشبافان، 
به نظر می رسد به دلیل »بخشی نگری«، 
اقدامات آنها همســویی و هم افزایی لازم 
را نداشته است که موفقیت در این حوزه 
هم فکری و هم اندیشی بیشتری را طلب 

می کند.

شوربختانه مدیریت فرش ایران در دست افراد متخصص و خبره نیست و از دیگر سو برخی 
بافندگان با استفاده از مواد اولیه تقلبی و یا کم کاری در تولید، سبب ساز تنزل جایگاه 
فرش ایرانی در بازار جهانی شده  اند.: مرکز ملی فرش باید »کجین بافی« )تولید فرش با 
ضایعات ابریشم( را ممنوع اعلام کند زیرا اکنون به جای نخ ابریشم از کجین استفاده 
می شود تا بیشتر جلوه کند یا حداقل اعلام کنند از نخ پنبه در تولید قالی استفاده 

,,

شاخص برخورداری از نعمت گاز در تربت حیدریه به ۱۰۰ درصد رسید
فرمانــدار تربت حیدریه گفت: شــاخص 
برخورداری از نعمت گاز در این شهرستانها 
بدنبال اجــرای عملیات گازرســانی در 
شهرها و روستاهای تربت حیدریه به 1۰۰ 
درصد رســید.  به گزارش ایرنا، علی اکبر 
کی پور روز چهارشــنبه در شورای اداری 

تربت حیدریه افــزود: اکنون اهالی تمام 
شــهرها و روســتاهای تربت حیدریه از 
نعمت گاز برخوردارند و آیین بهره برداری 
رسمی این خبر خوش همراه با افتتاح 5۰ 
پروژه عمرانی شهرســتان که میلیاردها 
ریال برای آن هزینه شده است همزمان 

بــا دهه فجر برگزار خواهد شــد.  وی از 
تلاش دستگاههای اجرایی بویژه مجموعه 
کارکنان و عوامل وزارت نفت در این زمینه 
تقدیر کرد و گفت: جزییات آماری در این 
خصوص و دیگر طرحهای عمرانی آماده 

بهره برداری متعاقبا اعلام خواهد شد.

خبر
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سود حاصل از حذف یارانه ها را دولت برد و زیانش نصیب مرغداران شد

 مرغ گران می شود

واکنشبازارارزوطلابهسیاستهایجدیدبانکمرکزی؛ریزشقابلتوجهقیمتها
نرخ ارز با اجرای سیاست های جدید ارزی 
بانک مرکزی حدود دو هزار تومان کاهش 
یافت و این ریزش قیمت ها بازار طلا را نیز 
تحت الشعاع قرار داد و سکه 2.5 میلیون 
تومان افت قیمت داشت. به گزارش ایرنا، 
طی دو روز گذشــته شــاهد ریزش نرخ 

ارز در بــازار بودیم. این کاهش قابل توجه 
قیمت ها در راستای اجرای سیاست تثبیت 
قیمت ارز در بازار اســت. . براساس اعلام 
بانک مرکزی از روز گذشته )چهارم بهمن 
ماه( سقف فروش ارز به متقاضیان عادی و 
برای مصارف خدماتی توسط صرافی ها که 

پیش از ایــن 2 هزار یورو بود به پنج هزار 
یورو افزایش یافت. براســاس طرح جدید 
بانــک مرکزی از ایــن صرافی های بانکی 
در معامــلات خود ملزم بــه رعایت هیچ 
قید و شرطی نیستند و بدون محدودیت 

می توانند ارز خرید و فروش کنند. 

صاد
اقت

خـبر

صنعت مرغداری کشور در حالی با مشکلات 
عدیده ای مواجه است که کارشناسان می 
گویند در صورتی که از این بخش حمایت 
های دولتی صورت نگیرد باید منتظر بازاری 
بد در ماه های پیش رو باشیم. با این وجود 
یکی از اصلی ترین مســائل مطرح در این 
صنعت بحث مازاد تولید است که بنا شده 
است به جای شرکت پشتیبانی به اتحادیه 
های مربوطه بودجه ای تخصیص داده شود 
تا این اتحادیه ها خود اقدام به جمع آوری 

مرغ مازاد از بازار نمایند.
با این وجود محمد یوسفی رئیس انجمن 
مرغ گوشتی کشــور با بیان اینکه برنامه 
خرید مرغ مازاد توســط اتحادیه ها هنوز 
عملیاتی نشده است می گوید: قرار است 
طی چند روز آینده این اتفاق بیفتد و به این 
ترتیب در روزهای پیش رو احتمالا شاهد 

افزایش قیمت مرغ خواهیم بود.
طی روزهای آینده در بازار شاهد افزایش 

قیمت مرغ خواهیم بود
یوسفی در خصوص عوامل موثر بر افزایش 
قیمت مرغ طی روزهــا آینده به بازار می 
گوید: بــه دلیل اینکه با توجه به بارندگی 
های اخیر احتمــال جابجایی مرغ کمتر 
می شود و این در شرایطی است که مرغ 
تهران غالبا از سایر استانها تامین می شود. 
از سوی دیگر معمولا وقتی به اواخر ماه می 
رسیم میزان خرید توسط خانوارها افزایش 
می یابد و لذا قطعا قیمت مرغ افزایش پیدا 
می کند و دیگر جایی بــرای خرید مرغ 
مازاد نمی ماند.وی در خصوص میزان این 
افزایش قیمت نیز خاطر نشان کرد: فعلا 
اگر به قیمت مصوب ۶2هزار تومان برسیم 
راضی هستیم هرچند نسبت به این قیمت 
از ابتدا انتقاد داشتیم اما الان حدود ۱4 تا 
۱5 هزار تومان پایین تر از قیمت مصوب 
تنظیم بازار مرغ تولیدی ما در بازار عرضه 

می شود که ضرر و زیان زیادی است.
یوســفی افزود: با تمام این تفاسیر قیمت 
مرغ در آخر ســال معمولا بــالا می رود 
چون مصرف ها بالا است اما نگرانی ما در 
مورد بعد از عید نوروز است چون معمولا 
از ۱5 فروردین به بعد قیمت مرغ کاهشی 
می شود و باز هم صنعت مرغداری درگیر 

مصائب بیشتری می شود.
وی خاطر نشان می کند: البته بنده شخصا 
چندان نســبت به اینکه به اتحادیه پول 
بدهند و مرغ مازاد را از طریق اتحادیه ها 
خریداری کنند اعتقاد ندارم. چون به هر 
حال باید مشخص شود که این مرغ را به 
چه کســی می خواهند بدهند و از سوی 
دیگر باید مشخص شود چه اعداد و ارقامی 
را مــی خواهند به اتحادیه ها بپردازند که 
اتحادیه ها قادر باشند این کاهش قیمت 

را جبران کنند.
یوسفی افزود: در عوض به نظر بنده خود 
شرکت پشــتیبانی امور دام باید ضوابطی 
را که بر اســاس قراردادها برای خرید مرغ 
منجمد گذاشته اســت، سریعتر مقداری 
تعدیل کند تا زودتر مرغ مازاد جمع آوری 

شود.
ماهانه حدود 15هزار تن مرغ مازاد در 

کشور داریم
رئیس انجمن مرغ گوشتی کشور همچنین 
در پاسخ به این سوال که ماهانه چه میزان 
مرغ مــازاد داریم، می گوید: در ماه حدود 
۱5هزار تن مازاد داریم و حدود 4 ماه است 

که با مازاد مرغ مواجه هستیم.
وی ادامه می دهد: به عبارت دیگر از روزی 

که جوجه های مرغ آرین را توزیع کردند و 
تولید افزایش پیدا کرد و همزمان هم مرغ 
منجمد را وارد بازار کردند موجب شد بحث 
مازاد مرغ در بازار شدت بگیرد. این در حالی 
است که اینکه مرغ منجمد را همزمان با 
پایین بودن نرخ مرغ با قیمت بسیار پایینی 
وارد بازار کردند کاملا اقدام اشــتباهی بود 
و این عوامل بر بحران های فعلی صنعت 

دامن زدند.
گفتنی است همزمان با پایین آمدن قیمت 
مــرغ، مقداری مرغ منجمد که بخشــی 
وارداتی از ترکیه بود و بخشــی دیگر نیز 
مربوط به داخل بوده به بازار تزریق شد که 
این خود عاملــی برای بر هم خوردن بازار 

مرغ محسوب می شود.
به ازای هر کیلوگرم مرغ مرغداران بین 

10 تا 12 هزار تومان ضرر می دهند
حبیب اســدالله نــژاد مدیرعامل اتحادیه 
سراسری مرغداران نیز در خصوص وضعیت 
فعلی تولید کننده هــا و ضرر و زیانی که 
متحمل می شــوند به بازار می گوید: در 
حال حاضر تولیدکننده های ما به ازای هر 
کیلو مرغی که تولید می کنند حدود ۱۰ 
تا ۱2هزار تومان ضرر می کنند که روزانه 

بیش از ۱2۰میلیارد تومان در سراسر کشور 
می شود. یعنی میزان زیان دهی واحدهای 
تولیدی این بخش سالانه بیش از 3هزار و 

5۰۰ میلیارد تومان می شود.
اسدالله نژاد با بیان اینکه امیدواریم این زیان 
دهی زودتر تمام شــود افزود: برای جمع 
آوری مرغ مازاد بین اتحادیه های مربوطه 
و وزارت جهاد بحثی مطرح شــده که اگر 
خواســته های ما را اجابت کنند امیدوار 
هســتیم اتحادیه ورود کند و مرغ مازاد را 

خرید کند.
وی ادامه داد: اصلی ترین خواسته ما جبران 
مابه تفاوت قیمت تمام شده با قیمت فروش 
در بازار است. در واقع اگر شرکت پشتیبانی 
هم خرید می کــرد این اتفاق می افتاد و 
دولت زیان شرکت پشتیبانی را پرداخت 
می کرد. لذا ما اعــلام کردیم ما از طریق 
اتحادیه این کار انجام می دهیم مشروط 
بر اینکه زیان هایی که به شرکت پشتیبانی 
پرداخت می شد به هر اتحادیه و تشکلی 

که در این امر ورود می کند پرداخت شود.
اســدالله نژاد در خصوص میــزان تفاوت 
قیمت های مصــوب با بازار نیز می گوید: 
در بخش مرغ زنده قیمت مصوب 44هزار 
تومان است و در بازار حدود 35هزار تومان 
است. از سوی دیگر قیمت مصوب مرغ گرم 
۶3هزار تومان است و در بازار بین 5۰ تا 52 
هزار تومان در میادین میوه و تره بار است و 

در واحدهای صنفی هم کمی بالاتر است.
بر اســاس این گزارش، بحث تامین نهاده 
های دامی نیز یکی از اصلی ترین چالش 
ها و مشکلات همیشگی صنعت مرغداری 
کشور است که اسدالله نژاد در این خصوص 
نیز مــی گوید: تامین نهــاده کماکان به 
صورت کجدار و مریز انجام می شود یعنی 
بارگیری ها تا حدودی با تاخیر انجام می 
گیرد به طوری کــه گاهی مواقع حتی با 
تاخیر یک ماهه بارگیری می شود که به 
هر حال امیدواریم بارگیری ها تسریع شود.

قطره چکانی شدن صادرات تخم مرغ نرخ 
را در بازار پایین آورده است

بر اساس این گزارش بحران های صنعت 
مرغداری در همه بخش ها از جمله بخش 
جوجه یکروزه، مرغ گوشتی، مرغ تخمگذار 

و غیره وجود دارد و همه اهالی این صنعت 
بزرگ درگیر این مسائل هستند. ناصر نبی 
پور، رئیس هیات مدیره اتحادیه مرغ تخم 
گذار استان تهران در خصوص وضعیت بازار 
تخم مرغ به بازار می گوید: متاسفانه دولت 
قیمت دستوری برای محصولات ما تعیین 
می کند و با این وجود قیمت دســتوری 
دولت کیلویی 395۰۰ تومان اســت و در 
بازار میانگین 35 الی 3۶ هزار تومان است. 
چــون صادرات را هم قطــع کرده اند و یا 
قطره چکانی کرده اند که باعث شده نرخ 

بازار هم پایین بیاید.
نبی پور با بیان اینکه الان قیمت تخم مرغ 
درب مرغداری کیلویی 35 تا 3۶هزار تومان 
است افزود: علاوه بر این چند هفته است 
صادرات چند هفته است قطع شده و قطره 
چکانی صورت می گیرد به طوری که در 
یک هفته اخیر 8۰۰تن صادر شده است 

که رقم بسیار بسیار جزئی است.
وی خاطر نشان کرد: قطع صادرات فقط 

برای تنظیم قیمت در بازار داخل است و 
توسط وزارت جهاد کشاورزی اعمال شده 

است.
نبی پور در پاســخ به این سوال که در این 
شرایط چه باید کرد، می گوید: وقتی یک 
جراحی بزرگ می کننــد باید فکر مردم 
هم باشــند الان مردم توان خرید ندارند. 
لذا راهش این اســت که برای مرغ و تخم 
مرغ فعلا به مصرف کننده یا تولیدکننده 
سوبســید بدهند که مردم بتوانند خرید 
کنند. چون وقتی حقوق ها را اضافه نکرده 
اند مردم توان خرید ندارند و به تبع تولید 

کننده و مصرف کننده از بین می روند.
وی تصریح کرد: وقتی هزاران میلیارد تومان 
سود از ناحیه حذف یارانه ها نصیب دولت 
شده باید بخشی از آن را در جامعه تزریق 
کنند در غیر اینصورت آینده بدی در پیش 

رو داریم.
این مقام مسئول در خصوص وضعیت فعلی 
نهاده های مصرفی همچون ذرت و کنجاله 
ســویا نیز می گوید: نهاده موجود است و 
فعلا از طریق بازارگاه در اختیار مرغداران 
قرار می گیرد اما از یک طرف قیمت ها بالا 
است و از سوی دیگر نوسان دارد. به طوری 
که گاهی ذرت کمیاب می شــود و گاهی 
مواقع کنجاله ســویا در بازار نیست. از آن 
طرف وارد کننده ها هم مشکل دارند و این 
تغییر و تحولات نرخ ارز هم آنها را سردرگم 

کرده است.
بر اساس این گزارش در حالی بحث تامین 
نهاده های دامی چالش همیشگی مرغداران 
است که برخی کارشناسان می گویند به 
جای خرید نهــاده و تبدیل آن به دان در 
واحدهای مرغــداری توســط مرغداران 
بایستی به خوراک های آماده در این بخش 
تکیه کرد. به خصوص اینکه طی سالهای 
اخیر کیفیت خوراک های آماده در سطحی 
اســت که همچون خوراک آبزیان، اخیرا 

راهی بازارهای صادراتی می شود.
رئیس هیات مدیره اتحادیه مرغ تخم گذار 
استان تهران در این خصوص نیز می گوید: 
در حوزه خوراک آبزیان می دانیم که صادرات 
وجود دارد و توانسته کیفیت های مد نظر 
دیگر کشورها را تامین کنند. همچنین در 
صادرات خوراک آماده دام و طیور هم از نظر 
کیفی مشکلی وجود ندارد به خصوص اینکه 
ماده اولیه زیاد داریم. اما در خصوص اینکه 
چرا مرغداران بخصوص در بخش تخم گذار 
چندان از خوراک آماده استفاده نمی کنند 
این است که مرغداران نقدینگی ندارند وگرنه 

جنس در بازار زیاد است.

قیمتمرغدرآخرسالمعمولابالامیرودچونمصرفهابالا
استامانگرانیمادرموردبعدازعیدنوروزاستچونمعمولااز
۱۵فروردینبهبعدقیمتمرغکاهشیمیشودوبازهمصنعت

مرغداریدرگیرمصائببیشتریمیشود
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استاندار خراسان رضوی: حمایت از 
هویت ملی با حفظ آثار تاریخی میسر است

 اســتاندار خراســان رضوی گفت: حفظ آثار تاریخی در راستای 
حمایت از هویت دینی و ملی اســت و برای بهره برداری از آن در 

مناطق مختلف کشور باید برنامه ریزی داشته باشیم.
بــه گزارش خبرنگار ایرنا، یعقوبعلی نظری روز چهارشــنبه و در 
نشست با مسوولان میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
اســتان خراسان رضوی افزود: پیوســتگی آثار تاریخی استان در 
کشورهای منطقه را هم باید مورد توجه قرار دهیم تا در ارتباط با 

هم به یک معنی و مفهوم منسجم دست پیدا کنیم.
وی ادامــه داد: بــا توجه به وجود بارگاه منور رضوی در مشــهد 
مقدس، بسیاری از آثار تاریخی نیز در ارتباط با حرم مطهر شکل 

گرفته است که باید به این موضوع توجه ویژه ای شود.
استاندار خراسان رضوی بیان کرد: برگزاری جلسات و نشست ها 
باید به هماهنگی و رفع تداخل دستگاه ها از طریق طرح مسائل و 
مشکلات مربوطه منجر شود، به همین دلیل باید از تمام ظرفیت 

های موجود در این راستا بهره برد.
اهمیتبهپژوهشدرحوزهآثارتاریخی

معاون فرهنگی، اجتماعی و زیارت استانداری خراسان رضوی نیز 
گفت: مهمترین مولفه، نگاه و رویکرد ما به موضوع میراث فرهنگی 
اســت، زیرا این آثار را یک ســرمایه ملی و معنوی می دانیم و به 

عبارتی حلقه وصل از گذشته به آینده هستند.
حجت الاسلام و المســلمین حجت گنابادی نژاد افزود: از سوی 
دیگر افق نگاه ما به تمدن نوین اسلامی است و باید نسبت میراث 

فرهنگی را با تمدن نوین اســلامی مورد ســنجش قرار دهیم. بر 
همین اســاس باید ارزش های تاریخی و نسبت آن را برای مردم 
بیان کنیم تا با استفاده از ظرفیت های مردمی برای حفاظت از آثار 

تاریخی اقدام شود.
وی بیان کرد: آثار تاریخی باید مکمل کننده و ارتقا دهنده هویت 
ملی، دینی و انقلابی ما باشند، باید شناخت مردم از آثار فرهنگی 
و تاریخی افزایش یابد و بر همین اساس باید رویکرد در خصوص 
موضوع میراث به جای سلبی و بازدارندگی، ترویجی و ایجابی باشد.

معاون استاندار خراسان رضوی اضافه کرد: برای شناسایی، حفاظت 
و معرفی آثار تاریخی نیاز به کار پژوهشی است و با توجه به ظرفیت 
بزرگی که در دانشــگاه های اســتان وجود دارد باید غفلت های 

گذشته جبران شود.
حجت الاسلام گنابادی نژاد اظهار کرد: امتداد برخی از آثار تاریخی 
در کشورهای منطقه وجود دارد و باید در تعاملات بین المللی به 

این موضوع توجه ویژه ای شود.
ثبت۱۹۶۳اثرتاریخیدرخراسانرضوی

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی خراسان 
رضوی با اشــاره به اینکه باید پیشینه برخی از آثار تاریخی برای 
مردم به درســتی بیان شــود، گفت: وجود تعداد زیاد حمام های 
تاریخی در شهر مشــهد به دلیل توجه زائران به پاکیزگی است 
و اینکه بعد از طی مســافت های طولانی، گرد و غبار ســفر را از 
تن خود پاک کنند و با انجام، غسل زیارت در بارگاه منور رضوی 

حضور پیدا کنند.
سیدجواد موسوی افزود: بسیاری از آثار تاریخی این شهر، به بارگاه 
رضوی ربط دارد، به طور مثال خانه تاریخی داروغه در طول سال 

یک ماهه وقف رایگان برای زائران یزدی بوده است.
وی در ادامه بیان کرد: هزارو 9۶3 اثر تاریخی در اســتان خراسان 
رضوی ثبت شده است و این در حالی است که اولین اثر ثبت شده 
این اســتان در سال ۱3۱۰ و مربوط به چهار طاقی یا آتشکده » 

بازه هور« مربوط به عهد ساسانی است.
مدیر کل میراث  فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی خراسان 
رضوی اظهار کرد: قبل از انقلاب اســلامی فقط ۱۰۱ اثر تاریخی 

در این استان شناسایی و به ثبت رسیده بود.
موسوی گفت: کمتر روستایی در سطح استان خراسان رضوی وجود 
دارد که از آثار تاریخی محروم باشد و وزارت میراث فرهنگی، صنایع 
دستی و گردشگری به عنوان متولی و پاسدار حفاظت، احیاء و مرمت 

آثار و ابنیه تاریخی کشور توجه ویژه ای به روستاها دارد.
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سرپرست شهرداری مشهد در مصاحبه با صبح امروز:

تمام برنامه های شهرداری با قوت دنبال می شود
 شــورای اســلامی شهر 
مشــهد در دوره ششم 
فــردی را بــه عنــوان 
کرد  انتخاب  سرپرست 
انتخاب  برای  فرآیندی  تا 
فردی مناســب بــرای در 
دســت گرفتــن ســکان 
شــهرداری مشهد انتخاب 
بیش  اول  کند، در مرحله 
از 3۰ گزینه مطرح شــد 
و طی چنــد مرحله افراد 
گزینش شــدند تــا این که 9 نفــر از این 
افــراد برنامه هــای خود را به شــورا ارائه 
کردنــد، این افراد به ترتیــب حروف الفبا 
ســیدعبدالله ارجائی، مدیرعامل بنیاد ۱5 
خرداد کشور، سعید حسینقلی زاده مقدم، 
شهردار  اتوبوس رانی  ســازمان  مدیرعامل 
مشهد، ســیدعلی حسینی، مدیرکل بنیاد 
مســتضعفان خراســان رضــوی، براتعلی 
خاکپور، عضو چهارمین دوره شورای شهر 
مشهد، رضا شیران خراسانی، نماینده سابق 
مردم مشــهد در مجلس، محمود عیدی، 
مدیرعامل موسسه عمران و توسعه رضوی، 
خلیــل الله کاظمی معــاون  حمل ونقل و 
ترافیک شهرداری مشهد، کیانوش کیامرز، 
مدیرعامل شــرکت قطارشهری شهرداری 
مشــهد و علی اصغر نیشابوری، مدیرعامل 
سابق سازمان اتوبوس رانی شهرداری مشهد 

بودند.
مهم ترین شاخص ها

از جملــه مهمترین شــاخص هایی که در 
انتخــاب شــهردار اعلام شــد، جهادی و 
انقلابی بــودن، جوان بــودن، توانمندی، 
پاکدســتی، مثبــت بودن عملکــرد افراد 
در سمت هایی که داشــته اند، تحصیلات، 
تجربیات و چگونگی نــگاه آن ها به لحاظ 

فکری بود.
در این میان سید عبدالله ارجاعی شیرازی 
توانســت نظــر اکثریت اعضای شــورای 

اسلامی شهر را با خود همراه کند.
انتقادات از شهردار یک سال پس از انتخاب

با گذشت حدود یک سال از انتخاب سید 
عبدالله ارجائی شــیرازی به عنوان شهردار 
مشــهد، انتقادات از عملکرد او آغاز شــد 
و بعــد از این که خبر بازداشــت دو تن از 
مدیران شهرداری مشــهد شاغل در دفتر 
شهردار رســانه ای شد، رییس مرکز اطلاع 
رســانی و امور بین الملل شهرداری مشهد 
بــه ایرنا اعــلام کرد که » بــرای 2 نفر از 
کارکنان شهرداری مشهد در روزهای اخیر 
پرونده قضایی تشــکیل شده است اما این 

افراد با قید وثیقه آزاد هستند.«
و چند ماه بعد دز شهریور ماه سال جاری 
سید عبدالله ارجائی شــیرازی در نشست 
خبری خود ضمن تاییــد احضار چند تن 
از مدیران شــهرداری به دســتگاه قضائی 
صراحتــا از برخورد بــا هرگونه تخلف در 
سیستم مدیریت شهری خبر داد و گفت: 
برای برخورد با فساد هیچ خط قرمزی برای 
ما متصور نیست حتی اگر آن فرد دوست یا 

نورچشم ما در مدیریت شهری باشد.

تذکر 9 عضو شورا
در نهــم آبــان مــاه ۱4۰۱ و در پنجاه و 
هفتمین جلسه علنی شورای اسلامی شهر 
مشهد ، 9 عضو شورای اسلامی شهر مشهد 

در ۱7 بند به شهردار مشهد تذکر دادند.

به گزارش تســنیم 9 عضو شورای اسلامی 
شهر مشــهد مقدس در نامه ای خطاب به 
حســن موحدیان، رئیس شورای اسلامی 
شهر، در راستای ماده۶7 آیین نامه داخلی 
شورای اسلامی شهر مشهد مقدس مراتب 
اعتراض خود را نسبت به عملکرد شهردار 
مشــهد مقدس در ۱7 حوزه مختلف اعلام 

داشتند.
مــوارد اعتراضی کــه به امضــای مجید 
صاحبی،  غلامحسین  طهوریان عســکری، 
حمید ضمیری، حســین حسامی، حسن 
کریمــدادی، ایمــان فرهمنــدی، مهدی 
ناصحی، حجت الاسلام حسن منصوریان و 
همچنین فاطمه سلیمی رسیده، به شرح 

ذیل است:

۱-عدم اجــرای مصوبه شــماره 24243 
ارســال  عــدم  و   ۱4۰۰/۱2/۱7 مــورخ 
لایحه در راســتای ارتقاء نقش مساجد به 
عنوان یــک عنصر هویت بخــش علیرغم 

پیگیری های متعدد
2-عدم اجرای تبصــره ۱۰ اصلاح بودجه 
سال ۱4۰۰ شــهرداری )مصوبه 22۱85( 
مبنی بر تدوین و ارائه شیوه نامه استفاده از 
توان و تخصص کارکنان شهرداری مشهد 

مقدس
3- عدم اجــرای تبصره ۱۱ اصلاح بودجه 
ســال ۱4۰۰ شــهرداری مبنی بر ادغام 
ســاختاری تمامی مدیریت های مرتبط با 

مطالعات و پژوهش شهرداری
4-عدم اجرای تبصــره ۱7 اصلاح بودجه 
ســال ۱4۰۰ شــهرداری مبنی بــر ارائه 
راهکارهای صرفــه جویی و کاهش هزینه 

هــای جاری و مصرف آ     5- عدم اجرای 
تبصره 2۰ اصــلاح بودجه ســال ۱4۰۰ 
شــهرداری مبنی بر تعریف و اجرای پروژه 

های مبتنی بر توسعه حمل ونقل محور
۱2- عــدم اجرای تبصــره 48 )اصلاحی( 
مصوبه شــماره 22۱85 شــورای اسلامی 
شــهر مشــهد مقدس مبنی بــر تملک و 
ســاخت پارک های محله ای در محدوده 
محلات کم برخوردار و هــدف بازآفرینی 
حداقل به مبلغ ۱5۰۰میلیارد ریال از محل 

اعتبارات نقد عمومی
۱3- برخی انتصابات غیرکارشناسی

۱4- بلاتکلیفی پروژه های عمرانی
۱5- عدم همکاری با شــورا در ارایه آمار و 
اطلاعات صحیح و منطبق بر وظایف محوله

۱۶-عدم اهتمــام ویژه در رســیدگی به 
معضلات حاشــیه شــهر و محلات هدف 

بازآفرینی
۱7- عدم اجرای تبصــره مصوبه ۱498۶ 
مــورخ ۱398/8/۱4 با موضــوع ضوابط و 
پارکینگ  و جانمایــی  مقررات طراحــی 

مکانیزه

5 تذکر 8 عضو شورا به شهردار
هم چنین در جلســه 2۱ آذر ماه  8 عضو 
شورای اسلامی شهر در 4 محور به شهردار 
تذکــر دادند. ایــن تذکرها شــامل عدم 
گشــایش بموقع اعتبارات کلان پروژه ها، 
عدم انعقاد قرارداد بــرای طرح چارچوب 
ضوابط و مقررات منظر شــهری با رویکرد 
اسلامی ایرانی و عدم سازماندهی وضعیت 
خدمت مراکز دامپزشــکی به سید عبدالله 

ارجائی داده شد.
در یکــی از جلســات شــورا نیــز طرح 
استیضاح شــهردار به رای گذاشته شد و 
تنهــا یک رای دیگر لازم بود تا شــهردار 
مشهد استیضاح شود. هر چند شهردار از 
این طرح اســتیضاح عبور کرد اما خبری 

که به خبرگزاری ها 

 انتخاب سرپرست شهرداری پس از 
تعلیق شهردار

هفته گذشــته خبر تعلیق ســیدعبدالله 
ارجائی شهردار مشهد توسط دادستانی را 
سخنگوی شورای اسلامی شهر تائید کرد 
و بلافاصله شــورای اســلامی شهر مشهد 
جواد اصغری از کارکنان شهرداری مشهد 

که ســوابقی از جمله شــهردار منطقه 4، 
شــهردار منطقه یک، منطقه 8 و 9 مشهد 
را در کارنامه داشــت، به عنوان سرپرست 

شهرداری مشهد انتخاب کرد.
سرپرست شــهرداری در روز نخست آغاز 
به کار به ســازمان پارک و فضای ســبز و 
شــهرداری منطقه یک رفــت و به صورت 
میدانــی و عملیاتــی وضعیــت مناطق و 

سازمان ها را بررسی کرد.
اگر چه دوره سرپرســت تا انتخاب شهردار 
ســه ماه اعلام شــده اســت اما در دو ماه 
پایانی ســال قرار داریم و شــهرداری در 
دوماهــه پایانی ســال با حجــم زیادی از 
برنامه ها در حوزه های مختلف مواجه است. 
برخی نگرانــی ها درباره اجرای برنامه های 

شهرداری و خدمت رسانی وجود دارد.
جواد اصغری سرپرســت شهرداری مشهد 

درگفت و گــوی اختصاصی با صبح امروز 
در این خصــوص گفت:  دوماهــه پایانی 
ســال بــرای مدیریت شــهری از اهمیت 
ویژه ای برخوردار است، علاوه بر مناسبت 
های این دوماهه موضــوع مهمی دیگری 
که شــهرداری در این مــدت با آن مواجه 
اســت مراجعات مردمی به شهرداری برای 
دریافت مجوزهای ســاختمانی با توجه به 
این که شورای اسلامی شهر لایحه تخفیف 
به مجوزهای ســاختمانی را تصویب کرده 

افزایش می یاید.
او ادامه داد: هم چنین مناســبت دهه فجر 
را پیــش رو داریم که با ماه های با پربرکت 
رجب و شــعبان که  برخی برنامه ها برای 
ایجاد شور و نشــاط در شهر از جمله فضا 
آرایی شــهری انجام افتتاحیه ها و کلنگ 
زنی ها که در برنامه های شــهرداری بوده 
و جشــن های مردمی و برخــی برنامه ها 
که اخیرا در ســتاد تشکیل شده برای این 

موضوع در دستور کار است.
او یادآور شد: هم چنین برنامه های استقبال 
از بهار را در دســتور کار داریم که هر ساله 
شهرداری شهر را برای استقبال از بهار فضا 
آرایی می کند و شهرداری مشهد در زمینه 
فضا آرایی شــهری در نوروز به برندی در 
کشور تبدیل شده است برنامه هایی را در 
دست اقدام داریم که با توجه به تقارن بهار 
طبیعت با بهار قرآن و ماه مبارک رمضان، 
بتوانیم با رنگ و بوی جدیدی وارد ســال 

جدید شویم.
سرپرست شــهرداری مشهد اظهار کرد: از 
اولین روز آغاز به کار به عنوان سرپرســت 
شــهرداری مشــهد، جلســات اجرایی و 
عملیاتی با مدیران ســازمان ها و مناطق 
شــهرداری را آغــاز کردم تــا برنامه های 
شهرداری در خدمت رسانی به شهروندان 

با قوت و قدرت تداوم پیدا کند.
اصغری درباره اجرای برنامه های شهرداری 
که از قبل برنامه ریزی شــده است، تاکید 
کرد: برنامه های اجرایی شهرداری با قوت 
خیلی زیاد اجرا خواهد شــد و هیچ خللی 
در خدمت رســانی به شهروندان به وجود 

نخواهد آمد.
همچنیــن موســی الرضا حاجــی بگلو 
سخنگوی شورای اســلامی شهر مشهد 
اظهار کرد: تمام اختیاراتی که شــهردار 
نیز  مشــهد دارد سرپرست شــهرداری 
دارد و از تمام تصمیماتی که سرپرســت 
بگیرد شــورای اسلامی شهر نیز حمایت 
می کنــد، سرپرســت شــهرداری نیــز 
با قــدرت فعالیــت های شــهرداری را 

می کند. مدیریت 
او دربــاره دوره سرپرســتی اصغری اظهار 
کرد: دوره سرپرســتی ســه ماهه اســت 
ولی برای انتخاب شــهردار اعضای شورای 

اسلامی شهر باید تصمیم بگیرند.
او یادآور شــد: سرپرســت شــهرداری در 
چهــار منطقه شــهرداری و چندین اداره 
کل شــهرداری خدمت کرده و با جزئیات 
مناطق و خدمات شهرداری آشنایی کامل 
دارد بنابراین در دوره سرپرستی به خوبی 

شهر را اداره خواهد کرد.
حاجی  بگلو در پاســخ به این ســوال که 
برنامــه های فرهنگی که با نظر شــهردار 
ســابق آغاز شده اســت، گفت: هر برنامه 
 ای که سرپرســت ایراد به آن داشته باشد 

می تواند آن را تغییر دهد.

۶مرکزمداخلهگرپزشکیدرمشهدپلمبشد
مدیر نظــارت بر درمان دانشــگاه علوم 
پزشــکی مشــهد از پلمب شش مرکز 
مداخله گر پزشکی در مناطق زیر پوشش 
مشــهد خبر داد.به گزارش تســنیم از 
مشــهدمقدس، به نقل از روابط عمومی 
علوم پزشکی مشهد،کاظم غفاریان با بیان 

اینکه مراکز مداخله گر درمان نسبت به 
انجام خدمات پوست، کاشت مو، تزریق 
ژل و بوتاکس در مراکز غیر معتبر اقدام 
کرده بودند خاطر نشان کرد: کارشناسان 
نظارت بر درمان این دانشــگاه با دستور 
قضایی و با همکاری اداره اماکن نسبت به 

پلمب این مراکز اقدام کردند.وی با بیان 
اینکه از ابتدای امسال تا کنون ۱5۰ مرکز 
مداخله درمان شناســایی و پلمب شده 
است خاطر نشان کرد: تمامی متخلفان 
برای پیگیــری پرونــده تحویل مراجع 

شقضایی شدند.
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موسیالرضاحاجیبگلوسخنگویشورایاسلامیشهرمشهد:
تماماختیاراتیکهشهردارمشهدداردسرپرستشهردارینیزداردوازتمام

تصمیماتیکهسرپرستبگیردشورایاسلامیشهرنیزحمایتمیکند،سرپرست
شهردارینیزباقدرتفعالیتهایشهرداریرامدیریتمیکند
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511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکنیشابور

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیو
ساختمانهایفاقدسندرسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده ۱3 آئین نامه قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی ۱( برابر رای 
شـماره   ۱4۰۱۶۰3۰۶۰۰5۰۱۱9۱۱  هیـات اول  موضـوع قانـون تعیین 
تکلیـف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر 
در واحـد ثبتـی حـوزه ثبت ملـک نیشـابور  تصرفـات مالکانـه بلامعارض 
بشـماره  سیدحسـین  فرزنـد  حسـینی  سـیدمصطفی  آقـای  متقاضـی 
شناسـنامه 4 صادره از نیشـابور در ششـدانگ یک قطعه زمین به مساحت 
5325/4۰ مترمربـع پـلاک شـماره 45 اصلی واقـع در بخش 5 حوزه ثبت 
ملـک نیشـابور خریـداری از مالـک رسـمی آقـای مرتضـی ادگـی محـرز 
گردیـده اسـت.2( برابـر رای شـماره  ۱4۰۱۶۰3۰۶۰۰5۰۱3۰33  هیـات 
اول  موضـوع قانـون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای 
فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک نیشـابور  
تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی آقای علـی صدیقی به شناسـنامه 
شـماره ۱592 کدملی 574945۰538 صادره از نیشـابور فرزند ابراهیم در 
ششـدانگ یک قطعه زمیـن مزروعی به مسـاحت 324۰4 مترمربع پلاک 
شـماره 27 فرعی از ۱۶3 اصلی بخش 2 نیشـابور و پلاک ۱۶۱ اصلی واقع 
در بخش 2 حوزه ثبت ملک نیشـابور خریداری از مالک رسـمی محمدباقر 
شـاه آبـادی و عبدالحسـین خورشـاهیان و رجبعلـی محمدآبـادی محـرز 
گردیـده اسـت.3(برابر رای شـماره  ۱4۰۱۶۰3۰۶۰۰5۰۱3۰82   هیـات 
اول  موضـوع قانـون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای 
فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک نیشـابور  
تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی شـرکت گل آذین خیام به شـماره 
کدملـی ۱۰38۰۱4932۰ در ششـدانگ یکبـاب سـاختمان بـه مسـاحت 
829۱۱/98 مترمربـع پـلاک شـماره ۶7 اصلـی واقع در بخـش ۱2 حوزه 
ثبـت ملـک نیشـابور از محـل مالکیـت مشـاعی متقاضـی محـرز گردیده 
اسـت. 4( برابـر رای شـماره  ۱4۰۱۶۰3۰۶۰۰5۰۱237۶   هیـات اول  
موضـوع قانـون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد 
سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حوزه ثبـت ملک نیشـابور  تصرفات 
مالکانـه بلامعـارض متقاضـی آقـای سـعید صرافان به شناسـنامه شـماره 
428 کدملـی ۱۰۶2۶78885 صادره از نیشـابور فرزند اکبر در ششـدانگ 
یـک قطعـه زمیـن مزورعـی بـه مسـاحت 28۶۶۱ مترمربع پلاک شـماره 
۶8 و 7۰ اصلـی واقـع در بخـش ۱2 حـوزه ثبـت ملک نیشـابور خریداری 
از مالـک رسـمی خانـم فرشـته نقیب الاشـرافی محـرز گردیده اسـت. 5( 
برابـر رای شـماره  ۱4۰۱۶۰3۰۶۰۰5۰۱345۰   هیـات اول  موضـوع 
قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشـابور  تصرفات مالکانه 
بلامعـارض متقاضـی آقـای غلامرضا شورگشـتی به شناسـنامه شـماره 3 
کدملـی ۶4498۶983۶ صـادره از نیشـابور فرزند هوشـنگ در ششـدانگ 
یـک قطعه زمیـن مزروعی به مسـاحت ۱۶57/۱2 مترمربع پلاک شـماره 
۱۶ اصلـی واقـع در بخـش 5 حوزه ثبت ملک نیشـابور خریـداری از مالک 
رسـمی خانـم لیـلا جعفـری محـرز گردیـده اسـت لذا بـه منظـور اطلاع 
عمـوم مراتـب در دونوبـت بـه فاصلـه ۱5 روز آگهی می شـود  در صورتی 
که اشـخاص نسـبت صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولین آگهی به مـدت دو ماه اعتـراض خود را 
بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید ، ظـرف مدت یک مـاه از تاریخ 
تسـلیم اعتـراض ، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایی تقدیـم نمایند . 
بدیهـی اسـت در صو.رتـی انقضـای مـدت مذکور و عـدم وصـول اعتراض 
طبـق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد . تاریخ انتشـار نوبت اول  

۱۰/2۱ /۱4۰۱ تاریـخ انتشـار نوبـت دوم   ۰۶ / ۱4۰۱/۱۱   
سیدابوالفضلحسینی-رییـسثبـتاسـنادوامـلاکنیشـابور

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکنیشابور

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیو
ساختمانهایفاقدسندرسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده ۱3 آئین نامه قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی ۱- برابر رای 
شـماره   ۱4۰۱۶۰3۰۶۰۰5۰۱3۱7۱  هیـات اول  موضـوع قانـون تعیین 
تکلیـف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر 
در واحـد ثبتـی حـوزه ثبت ملـک نیشـابور  تصرفـات مالکانـه بلامعارض 
متقاضـی آقای حسـین نیـک خواه به شناسـنامه شـماره ۱۰5۰۱237۶۱ 
کدملـی ۱۰5۰۱237۶۱ صـادره از نیشـابور فرزنـد عیسـی در ششـدانگ 
یکباب سـاختمان به مسـاحت 93/۱۰ مترمربع پلاک شـماره 5۶ فرعی از 
37 اصلـی واقـع در بخش ۱2 حوزه ثبت ملک نیشـابور خریداری از مالک 
رسـمی خانم ها شـباب و زینب شفقت محرز گردیده اسـت.  2- برابر رای 
شـماره   ۱4۰۱۶۰3۰۶۰۰5۰۱33۱3  هیـات اول  موضـوع قانـون تعیین 
تکلیـف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر 

در واحـد ثبتـی حـوزه ثبت ملـک نیشـابور  تصرفـات مالکانـه بلامعارض 
متقاضـی آقـای سـیدابوالفضل دهنـوی بـه شناسـنامه شـماره 42923 
کدملـی ۱۰۶۰4۱8347 صـاره از نیشـابور فرزنـد سـیدرضا در ششـدانگ 
یـک باب سـاختمان بـه مسـاحت ۱۰۰/8۰ مترمربـع پلاک شـماره 229 
اصلـی واقـع در بخـش 2 حـوزه ثبـت ملـک نیشـابور خریـداری از مالک 
رسـمی آقـای غلام رضا دانشـور محرز گردیده اسـت.3- برابر رای شـماره   
۱4۰۱۶۰3۰۶۰۰5۰۱327۶  هیـات اول  موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد 
ثبتـی حـوزه ثبـت ملک نیشـابور  تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی 
خانم سـمیه کردی به شناسـنامه شـماره 43۰7 کدملـی ۱۰۶39۶33۱۱ 
صادره از نیشـابور فرزند علی در ششـدانگ یکباب سـاختمان به مسـاحت 
۱۶/29 مترمربـع پـلاک شـماره 2435 اصلی واقـع در بخش ۱ حوزه ثبت 
ملک نیشـابور خریداری از مالکیت مشـاعی متقاضی محرز گردیده اسـت. 
لـذا بـه منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دونوبت بـه فاصلـه ۱5 روز آگهی 
مـی شـود  در صورتی که اشـخاص نسـبت صدور سـند مالکیت متقاضی 
اعتراضـی داشـته باشـند مـی توانند از تاریخ انتشـار اولین آگهـی به مدت 
دو مـاه اعتـراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید ، ظرف 
مـدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض ، دادخواسـت خود را بـه مراجع 
قضایـی تقدیـم نماینـد . بدیهـی اسـت در صو.رتـی انقضای مـدت مذکور 
و عـدم وصـول اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد 
. تاریـخ انتشـار نوبـت اول  ۱۱/۰۶ /۱4۰۱ تاریـخ انتشـار نوبـت دوم   2۱ / 

   ۱4۰۱/۱۱
سیدابوالفضلحسینی-رییـسثبـتاسـنادوامـلاکنیشـابور

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکنیشابور

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیو
ساختمانهایفاقدسندرسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده ۱3 آئین نامـه قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی ۱- برابـر رای 
شـماره   ۱4۰۱۶۰3۰۶۰۰5۰۱3۱33  هیـات اول  موضـوع قانـون تعییـن 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در 
واحـد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشـابور  تصرفات مالکانـه بلامعارض متقاضی 
خانـم سـهیلا فرمانبـر به شناسـنامه شـماره 344 کدملـی ۱۰۶2۶89۶82 
صادره از نیشـابور فرزند حسـین در ششـدانگ یکباب ساختمان به مساحت 
358 مترمربع پلاک شـماره ۱82 فرعی از 9 اصلی واقع در بخش ۱2 حوزه 
ثبـت ملـک نیشـابور خریـداری از مالک رسـمی آقـای علی کارگـذار محرز 
گردیـده اسـت.  2- برابـر رای شـماره   ۱4۰۱۶۰3۰۶۰۰5۰۱2549  هیات 
اول  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد 
سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت ملـک نیشـابور  تصرفات 
مالکانـه بلامعـارض متقاضـی خانم زهرا صادقی به شناسـنامه شـماره 2۱8 
کدملـی ۱۰۶۱۰8۶4۶۱ صـادره از نیشـابور فرزنـد محمـود در ششـدانگ 
یکباب سـاختمان به مسـاحت 22۰/9۰ مترمربع پلاک شـماره 2۶2 فرعی 
از ۱۰7 اصلـی واقـع در بخـش ۱2 حـوزه ثبـت ملـک نیشـابور خریـداری 
از مالـک رسـمی آقـای محمـود صادقی محـرز گردیـده اسـت.3- برابر رای 
شـماره   ۱4۰۱۶۰3۰۶۰۰5۰۱328۱  هیـات اول  موضـوع قانـون تعییـن 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در 
واحـد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشـابور  تصرفات مالکانـه بلامعارض متقاضی 
خانـم نرجـس ناصری به شناسـنامه شـماره ۱23 کدملـی ۱۰۶2۶۰29۱9 
صادره از نیشـابور فرزند غلامرضا در ششـدانگ عرصه مزروعی به مسـاحت 
553/58 مترمربـع پـلاک شـماره 2۱2 اصلـی واقع در بخـش 2 حوزه ثبت 
ملک نیشـابور خریـداری از مالکیت مشـاعی متقاضی محرز گردیده اسـت. 
لـذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دونوبـت بـه فاصلـه ۱5 روز آگهی 
مـی شـود  در صورتـی که اشـخاص نسـبت صدور سـند مالکیـت متقاضی 
اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهـی به مدت 
دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید ، ظرف 
مـدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض ، دادخواسـت خـود را بـه مراجع 
قضایـی تقدیـم نماینـد . بدیهی اسـت در صو.رتـی انقضای مـدت مذکور و 
عـدم وصـول اعتراض طبق مقررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد . تاریخ 
انتشـار نوبت اول  ۱۱/۰۶ /۱4۰۱ تاریخ انتشـار نوبت دوم   2۱ / ۱4۰۱/۱۱   
سیدابوالفضلحسینی-رییـسثبـتاسـنادوامـلاکنیشـابور

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکنیشابور

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیو
ساختمانهایفاقدسندرسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده ۱3 آئین نامه قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی ۱- برابر رای 
شـماره   ۱4۰۱۶۰3۰۶۰۰5۰۱2397  هیـات اول  موضـوع قانـون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشـابور  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 

آقای سیدمسـعود موسـوی به شناسـنامه شـماره ۱۰5۰۰87۱78 کدملی 
۱۰5۰۰87۱78 صـادره از نیشـابور فرزنـد سـیدابوالفضل در ششـدانگ 
یکباب سـاختمان به مسـاحت ۱3۰/58 مترمربع پلاک شـماره 82 فرعی 
از ۱5 اصلـی واقـع در بخـش 5 حـوزه ثبـت ملـک نیشـابور خریـداری از 
مالـک رسـمی بنیـاد مسـتضعفان انقلاب اسـلامی محـرز گردیده اسـت.  
2- برابـر رای شـماره   ۱4۰۱۶۰3۰۶۰۰5۰۱33۱2  هیـات اول  موضـوع 
قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشـابور  تصرفات مالکانه 
بلامعـارض متقاضـی خانم زهـرا پاکدلان به شناسـنامه شـماره 3 کدملی 
۱۰۶389۱۰۱9 صادره از نیشـابور فرزند محمدحسن در ششدانگ یکباب 
سـاختمان بـه مسـاحت 27۱/9۰ مترمربع پلاک شـماره 34 فرعـی از 98 
اصلـی واقـع در بخـش ۱2 حـوزه ثبـت ملک نیشـابور خریـداری از مالک 
رسـمی آقای عباسـعلی قاسـم آبـادی محـرز گردیده اسـت.3- برابـر رای 
شـماره   ۱4۰۱۶۰3۰۶۰۰5۰۱32۱8  هیـات اول  موضـوع قانـون تعیین 
تکلیـف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر 
در واحـد ثبتـی حـوزه ثبت ملـک نیشـابور  تصرفـات مالکانـه بلامعارض 
متقاضی آقای حسـن تقوائی جوانشـیر به شاسنامه شـماره ۱۶72 کدملی 
۰9352۰278۱ صادره از مشـهد فرزند محمدحسین در ششدانگ یکباب 
سـاختمان به مسـاحت 2۶۱/۱3 مترمربع پلاک شـماره  7۱ فرعی از 23۱ 
اصلـی واقـع در بخـش 2 حـوزه ثبـت ملـک نیشـابور خریـداری از مالک 
رسـمی آقـای ابراهیـم پیرائـی محرز گردیده اسـت. لـذا به منظـور اطلاع 
عمـوم مراتـب در دونوبـت بـه فاصلـه ۱5 روز آگهی می شـود  در صورتی 
که اشـخاص نسـبت صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولین آگهی به مـدت دو ماه اعتـراض خود را 
بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید ، ظـرف مدت یک مـاه از تاریخ 
تسـلیم اعتـراض ، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایی تقدیـم نمایند . 
بدیهـی اسـت در صو.رتـی انقضـای مـدت مذکور و عـدم وصـول اعتراض 
طبـق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد . تاریخ انتشـار نوبت اول  

۱۱/۰۶ /۱4۰۱ تاریـخ انتشـار نوبـت دوم   2۱ / ۱4۰۱/۱۱   
سیدابوالفضلحسینی-رییـسثبـتاسـنادوامـلاکنیشـابور

511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکنیشابور

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیو
ساختمانهایفاقدسندرسمی

آگهـی موضـوع ماده 3 قانـون و ماده ۱3 آئیـن نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی ۱- برابـر 
رای شـماره   ۱4۰۱۶۰3۰۶۰۰5۰۱353۶  هیـات اول  موضـوع قانـون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک نیشـابور  تصرفـات مالکانه 
بلامعـارض متقاضـی آقای محمدرضا محمـدی فرزند ذبیح اله بشـماره 
شناسـنامه 2۰4۰ صادره از نیشـابور در ششـدانگ یکباب سـاختمان به 
مسـاحت 2۶۰ مترمربـع پـلاک شـماره 242 فرعـی از ۱۰4 اصلی واقع 
در بخـش ۱2 حـوزه ثبـت ملـک نیشـابور خریـداری از مالـک رسـمی 
آقـای مهـدی مجتهـدزاده محـرز گردیـده اسـت.  2- برابر رای شـماره   
۱4۰۱۶۰3۰۶۰۰5۰۱۱24۰  هیـات اول  موضـوع قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در 
واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک نیشـابور  تصرفـات مالکانـه بلامعارض 
متقاضـی آقـای امیـر شـرفی بـه شناسـنامه شـماره 574۰۰39۶۱4 
کدملـی 574۰۰39۶۱4 صـادره از نیشـابور فرزنـد یدالـه در ششـدانگ 
یکباب سـاختمان بـه مسـاحت 97/32 مترمربع پلاک شـماره 4 فرعی 
از 9 اصلـی واقـع در بخـش ۱2 حـوزه ثبـت ملـک نیشـابور خریـداری 
از مالـک رسـمی آقـای صفرعلـی رجبی محـرز گردیـده اسـت.3- برابر 
رای شـماره   ۱4۰۱۶۰3۰۶۰۰5۰۱3۱7۶  هیـات اول  موضـوع قانـون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک نیشـابور  تصرفـات مالکانه 
بلامعـارض متقاضـی خانـم زهـرا رسـتمی بـه شناسـنامه شـماره ۱45 
کدملـی ۱۰۶۱34۶۰۶4 صـادره از نیشـابور فرزنـد علـی در ششـدانگ 
یکبـاب سـاختمان به مسـاحت 82 مترمربـع پلاک شـماره ۱82 فرعی 
از 9 اصلـی واقـع در بخـش ۱2 حـوزه ثبـت ملک نیشـابور خریـداری از 
مالـک رسـمی آقای محمـد کارگزار محرز گردیده اسـت. لـذا به منظور 
اطـلاع عمـوم مراتـب در دونوبـت به فاصلـه ۱5 روز آگهی می شـود  در 
صورتـی که اشـخاص نسـبت صدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضی 
داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی به مـدت دو 
مـاه اعتـراض خـود را بـه این اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید ، ظرف 
مـدت یـک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض ، دادخواسـت خـود را به مراجع 
قضایـی تقدیـم نماینـد . بدیهی اسـت در صو.رتی انقضـای مدت مذکور 
و عـدم وصـول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد . 

تاریخ انتشار نوبت اول  ۱۱/۰۶ /۱4۰۱ 
تاریخ انتشار نوبت دوم   2۱ / ۱4۰۱/۱۱   

سیدابوالفضلحسینی-رییـسثبـتاسـنادوامـلاکنیشـابور


